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ROK 2009 



NOVÁ MENA JE TU 

Lúčime sa so Slovenskou korunou, spoznávame Euro 1 € = 30,126 Sk 

Začiatok roka 2009 poznamenala nová mena. Od 1. januára 2009 sme sa pripojili k 320 

miliónom obyvateľov vyspelých európskych krajín, ktoré prijali euro za svoju národnú menu. 

Euro je silná a stabilná mena, ktorá si za desať rokov svojej existencie získala popredné miesto 

medzi svetovými menami.  

So zavedením novej euromeny došlo k organizačným zmenám. Peniaze na korunových účtoch 

v bankách sa automaticky zmenili na eurá, rovnako aj mzdy a dôchodky. Od 1. do 16. januára 

sme mohli platiť okrem eur aj korunami, ale výdavky v obchodoch boli iba v eurách.  

O nové eurá bol veľký záujem, každý sa chcel s nimi oboznámiť a aspoň čiastočne zásobiť. 

Umožnili to štartovacie balíčky so slovenskými euromincami, ktoré sme si mohli zakúpiť 

v decembri 2008 na poštách, v hodnote 500 Sk, teda 16,60 €.  

Staré mince bolo možné vymeniť v bankách do 30.6.2009, bankovky do 31.12.2009. Výmena 

v Národnej banke SR (NB SR) je možná do konca roka 2013, bankovky a pamätné mince bez 

časového obmedzenia. Bankomaty vydávali od 1.1.2009 len eurobankovky. Do 31.1.2009 

platilo duálne zobrazenie cien.  

Ministerstvo financií a NB SR informovali občanov o novej mene prostredníctvom letákov. 

Okrem zobrazenia mincí a bankoviek vysvetľovali rozpoznávanie vodoznaku, ochranného 

prúžku, hologramu a čísla s opticky premenlivou farbou v bankovkách. Motívy na slovenské 

strany mincí vybrala NB podľa výsledkov hlasovania občanov v celoslovenskej ankete. Platia 

v celej eurozóne spolu s bankovkami. Zakrátko sa premiešali s mincami iných krajín EU.  

Motívy na slovenskej strane mincí:  

- S hodnotou 2 €, 1 € zobrazujú štátny znak dvojkríž na trojvŕší, na európskej strane je 

zobrazená buď EU pred jej rozšírením v máji 2004 alebo geografický obraz Európy.  

- 50, 10, 20 cent zobrazujú Bratislavský hrad 

- 5, 2, 1 cent zobrazuje tatranský štít Kriváň 

Bankovky boli vydané v hodnote 5, 10, 20, 50, 100, 200, 500 €. Každá bankovka predstavuje 

jeden architektonický štýl – klasický, románsky, gotický, renesančný, barok a rokoko, vek 

železa a modernú architektúru 20. storočia. Na prednej strane je zobrazená aj vlajka Európskej 

Únie. Dvanásť hviezd vyjadruje dynamiku a harmóniu súčasnej Európy.  

OBYVATEĽSTVO – ZAUJÍMAVOSTI Z MATRIKY 

Počet obyvateľov k 31.12.2009 bol 1 225. Nárast za posledné 4 roky o 71 obyvateľov. Tento 

rok vedie prvenstvo v počte narodených detí zapísaných v tejto knihe od roku 2005. narodilo 

sa 13 detí. Chlapci stále víťazia nad dievčatami, teraz v pomere 9:4. Rodičia im vybrali mená 

Rastislav, Zoroslav, Filip, Patrik, Adam, Matúš, Michal, Sebastián, Samuel a dievčatám 

Natália, Dominika, Simona, Zdenka. Prvý z nich sa narodil Rastislav Štefanides.  

V priebehu roka zomrelo 11 našich obyvateľov: Margita Švorcová, Peter Jančich, Františka 

Baková, Anna Bubláveková, Irena Kalivodová, Milan, Pikna, Oľga Hanusová, Magdaléna 

Klimová, Daniela Šulecová, Ján Slovák, Hedviga Šuranová.  

Manželstvo uzatvorilo 14 párov, z toho boli 3 sobáše v obci (všetky civilné). Po prvýkrát sa 

uskutočnil sobáš mimo sobášnej miestnosti – v areáli Motorestu ESO v prírodnom prostredí pri 



jazierku. Svoje „áno“ si tu povedali občania z nových bytoviek Martin Mišovič a Katarína 

Jačeková. Sobášny akt vykonal starosta obce Rudolf Križanovič a matrikárka Ing. Zlatica 

Bobeková.  

Najstarší občania boli Mária Šturdíková 95 ročná a z mužov Jozef Kalivoda 86 ročný.  

Na trvalý pobyt sa prisťahovalo 67 obyvateľov, prechodne 13, odsťahovalo sa 10 občanov. 

Pribudli k nám obyvatelia napr. z Brezna, Michaloviec, Spišskej Novej Vsi, Hurbanova, 

Popradu, Trstenej, Kežmarku, Želiezoviec.  

Obecný úrad a Obecné zastupiteľstvo  

Počas roka 2009 uskutočnilo Obecné zastupiteľstvo plánovaných 9 zasadnutí. Na prvom sa 

stretli 25.2.2009. Dôležitým bodom rokovania bolo hospodárenie obce Vlčkovce.  

Výsledok hospodárenia za rok 2008 predstavuje schodok vo výške 119 124,95 €, usporiadaný 

bol nasledovne: vo výške 112 900,47 € zníženie účelového fondu obce a 6 224,48€ zníženie 

rezervného fondu obce.  

Záverečný účet obce bol prerokovaný na zasadnutí OZ, zverejnený na vývesnej tabuli, občanmi 

nebol pripomienkovaný. Stanovisko predložil nezávislý audítor Ing. Serenčéšová a hlavná 

kontrolórka obce Viera Krajčírová, ktorá pravidelne predkladala správy o kontrolnej činnosti.  

Rozpočtové opatrenia 1/2009 

Čerpanie rozpočtu za 1. polrok 2009 predložila Mária Hermanská spolu s rozpočtovými 

opatreniami. Zapracované bolo čerpanie prostriedkov na maľovanie priestorov budovy školy 

vo výške 1 488,84 €; sponzorský príspevok od Farmy Majcichov na ihrisko ZŠ s MŠ 5 000 €; 

na poznávací zájazd občanov do Bratislavy a darček pre občanov starších ako 80 rokov 700,56 

€. Na originálne kompetencie pre ZŠ s MŠ preddavok 5 640 €. Aktualizovaná bola poistná 

zmluva vo výške 3 000 € s Generali poisťovňou a. s. za hnuteľný majetok. Obec získala 

finančný príspevok z prostriedkov TTSK 500 € na usporiadanie akcie v rámci kultúrneho alebo 

športového leta.  

Programový rozpočet 2010, 2011 – 2012 

Schválený bol programový rozpočet obce na rok 2010 a opatrenia na zmenu rozpočtu 2/2009. 

OZ vzalo na vedomie orientačné údaje programového rozpočtu na roky 2011 – 2012.  

Zmena územného plánu obce 

OZ schválilo zmenu Územného plánu obce Vlčkovce na základe predloženého návrhu Ing. 

Arch. Evy Krupovej. Ďalej bol schválený nový sadzobník úhrad za sprístupňovanie informácií, 

zvýšenie pracovného úväzku hlavnej kontrolórky z 0,05 na 0,20 zo 100 % pracovného času 

s účinnosťou od 1.1.2010.  

Dofinancovanie rekonštrukcie OcÚ 

Predmetom zasadnutí bolo aj dofinancovanie prác na rekonštrukcii OcÚ. Celkové náklady 

dosiahli sumu 227 762,85 €.  

Výstavba, rozvoj obce a problémy 

Viacročnou témou je obecný vodovod. OZ poverilo starostu obce s uzatvorením zmluvy 

o odovzdaní a prevzatí práv a povinností stavebníka na zriadenie stavby „Celoobecný vodovod 

Vlčkovce“ a podpísaním zmluvy medzi obcou Vlčkovce a TAVOS, ktorá má predmetnú stavbu 

realizovať v rámci projektu „Prívod vody Trnava – Križovany nad Dudváhom.“  



Spoločnosť Asonium, s. r. o. ponúkla projekt na znižovanie a optimalizáciu energetickej 

náročnosti budov a objektov, zameraný na šetrenie prevádzkových nákladov na vykurovanie 

budov. OZ schválilo spoluprácu s firmou na vypracovanie projektu na využívanie 

obnoviteľných zdrojov energie, zámer sa však neuskutočnil.  

Aj naša stará škola si pýta 

Riaditeľka ZŠ Mgr. Delinčáková predniesla požiadavky na potrebu rozšírenia školskej 

kuchyne, vybudovanie školského ihriska, rekonštrukciu hygienického zariadenia, strechy 

a fasády školy, vymaľovanie tried ZŠ, zakúpenie umývačky riadu, tiež úpravu stravného pre 

deti MŠ a žiakov ZŠ z dôvodu nadhodnotenej výšky stravného (pri zmene meny potraviny 

neboli preceňované tak, ako sa predpokladalo). Na výstavbu detského ihriska schválilo OZ 

5 000 €.  

Hluk áut z diaľnice 

Do 30.11.2009 mal byť vybranou firmou vyhotovený projekt na riešenie protihlukového 

opatrenia úseku pri rýchlostnej ceste R1. Predbežne je stavba označená ako prioritná 

a plánovaná je na rok 2011.  

Neznesiteľný zápach z FARMY – petícia občanov 

Nielen hluk, ale aj zápach nás tu trápi. V mesiaci apríl boli na OcÚ doručené sťažnosti občanov 

našej obce na odstránenie zápachu z ovzdušia, ktorý sa šíril z Farmy Majcichov. Pridali sa 

ďalšie požiadavky na zamedzenie nežiadúcich vývozov hnojovice aj v nočných hodinách, 

minimalizovanie dopravy cez obec, žiadosť bola odovzdaná na OÚ Životného prostredia 

v Trnave. Stala sa však vleklým celoročným problémom a predmetom riešení a rokovaní so 

zástupcami Farmy aj na verejnom zasadnutí občanov.  

Odvysielaná bola reportáž v TV Markíza a uverejnené články v regionálnej tlači. Plánovaná 

bola výstavba kafilérie, o vykonanie skúšky množstva vyvážanej močoviny bol požiadaný aj 

Ústredný kontrolný a skúšobný ústav poľnohospodársky. Okresnej prokuratúre bolo podané 

trestné oznámenie vo veci ohrozenia a poškodenia životného prostredia. Dňa 4.12.2009 člen 

petičného výboru Mgr. Ladislav Krechňák predložil na vybavenie orgánom obce petíciu „Za 

dýchateľný vzduch a pitnú vodu v obci Vlčkovce“ v súvislosti s prevádzkovaním 

veľkokapacitnej farmy na chov hovädzieho dobytka spoločnosťou Farma Majcichov.  

Občanov trápili aj ďalšie problémy, ktoré predniesli na zasadnutiach OZ. Napr. realizácia 

skládky odpadu, neprehľadná situácia pri výjazde z „Papučkovej ulice“ nefunkčnosť nájazdovej 

rampy pre vozíčkarov pri vstupe do OcÚ a kostola, zlá viditeľnosť v uličke pred križovatkou – 

pri výjazde bránia kríky, ktoré sú prerastené. Osobne som upozornila na nebezpečie na ceste 

okolo cintorína, ktorá je ohrozovaná rýchlou jazdou mladistvých vodičov, doriešenie prechodu 

pre chodcov a matky s kočíkmi okolo prístavby pred hostincom u Michala.  

K starostlivosti o zdravšie ovzdušie boli uskutočnené nasledovné akcie. Okrem pravidelného 

dvojtýždenného zberu komunálneho odpadu vykonávala firma ASA zber separovaného odpadu 

podľa harmonogramu. Tak napr. 22.9. bol zber bielej techniky, ktorý zabezpečila firma ANEO. 

Ďalej sa uskutočňoval zber PET fliaš, skla, ostatných druhotných surovín, zber nebezpečných 

a ostatných odpadov. V dňoch 24. – 25.4. a 23.9. bol zabezpečený zber domového odpadu ako 

nábytok, stavebný odpad. Občania mohli tento veľkoobjemový odpad naložiť do pristavených 

veľkokapacitných kontajnerov v obci. I napriek týmto možnostiam sa vyskytovali divoké 

skládky a neraz tomu slúžia aj kontajnery na cintoríne. V jarných mesiacoch sme postrádali 

zber haluzovín zo záhrad.  



Spoločnosť AQUA Zvolen trade Slovakia, s. r. o. usporiadala 22.4. v našej obci prednášku 

s besedou na tému Úprava vody. V ďalších dňoch navštívili domácnosti, ktoré prejavili záujem 

a uskutočnili rozbor pitnej vody. Poväčšine voda v našich domácnostiach obsahuje podľa ich 

zistení veľa dusičnanov a odchýlky dusitanov od normy. Zisťovali tvrdosť vody (Ca). Zároveň 

ponúkali komplexnú úpravu vody, poradenskú službu, zariadenie a servis na úpravu.  

12.8. uskutočnil revízny technik obhliadku komínov za 3 €. 1.9. vykonal MUDr. Horváth 

očkovanie psov proti besnote za 3,50 €, aj to patrí k starostlivosti o bezpečnosť občanov.  

OZ schválilo nasledovné VZN:  

- VZN o miestnych daniach a poplatku za drobné stavebné odpady s úpravami, 

s účinnosťou od 1.1.2010.   

- VZN o spôsobe úhrady za opatrovateľskú službu – prostredníctvom pracovníkov 

opatrovateľskej služby poskytne obec úkony sebaobsluhy, starostlivosti o domácnosť 

a základné sociálne aktivity (rozsah je určený v hodinách).  

- VZN o poplatkoch za pracovné úkony pri výkone samosprávnych činností na OcÚ 

a o poplatkoch za prenájom majetku obce.  

- VZN o výške dotácie na prevádzku a mzdy na dieťa MŠ a žiaka ZŠ (1 388 €), školský 

klub 1 008 € a zariadenie školského stravovania 483 € na žiaka.  

- VZN o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky a o výške 

mesačného príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov škôl a školských zariadení, 

doplnený o dodatok.  

- VZN 4/2003 doplnený o prenájom pri využívaní kinosály nasledovne: 100 €/24 hod. 

v letnom období a 120 €/24 hod. v zimnom období pre právnické osoby a podnikateľov; 

na rodinné oslavy občanov 35 € v letnom období a 50 €/24 hod. v zimnom období; pre 

občianske spolky, združenia a organizácie bezplatne (nie komerčné účely); na predaj 

pre právnické osoby 5 €/hod. a 6 €/hod. v zimnom období. Dôvodom bolo ukončenie 

rekonštrukcie kinosály na viacúčelovú miestnosť.   

- OZ prijalo opatrenia na odstránenie zisteného porušenia aktuálnej právnej úpravy 

v oblasti vyberania iba zákonom stanovených poplatkov za komunálne a drobné 

odpady.  

Zásobovanie obyvateľov – obchodná sieť:  

„Nové zlaté hodiny Vlčkovce“ – ponúkala formou letákov Grafika Slovakia Šarišské 

Michaľany, sú jedinečné a drahocenné, zdobené 18 karátovým zlatom, ich cena bola 112,53 € 

plus 2,41 € za balné a poštovné.  

Firma RAKON uskutočnila predaj pánskych odevov, firma TOPOLNICA predaj mládok, káčat 

a husokačiek. V letnom období lákal zvuk auta „FAMILY“ na mrazené krémy, zmrzliny. 

Obchodná sieť v obci je biedna, predajňa JEDNOTY COOP nám veľmi chýba. Zanikol už aj 

predaj potravín v bufete Cukopu. Ešteže v lokalite Mjír bola otvorená predajňa „Večierka.“ 

Pribudla prevádzka pohostinstva „Pod lávkou“ na prenajatom pozemku. Zásobujú nás pojazdní 

predajcovia mäsa, hydiny, zeleniny, drogérie, čínskeho textilu, likvidačného tovaru zabaveného 

úradmi zo skrachovaných obchodov a poistných udalostí. Ponukové akcie „zaručene 

jedinečných“ zdravotníckych či zdravých výrobkov strácajú záujemcov. Sú už otravní 

a netaktní. A tak kto vládze nakupuje v okolitých hypermarketoch.  

  



UDALOSTI CELOŠTÁTNEHO CHARAKTERU 

V roku 2009 sme štyrikrát pristúpili k volebným urnám. Dňa 21.3.2009 sa uskutočnilo 1. kolo 

volieb prezidenta Slovenskej republiky. Výsledky hlasovania v obci Vlčkovce:  

Počet voličov zapísaných do zoznamu  969 

Počet oprávnených voličov, ktorým boli vydané obálky 494 = 50,98 % 

Počet odovzdaných obálok 494 

Počet platných hlasov pre všetkých kandidátov  491 

Počet odovzdaných hlasov pre jednotlivých kandidátov:  

1. Bollová Dagmara PaedDr.  6 = 1,22 % 

2. Gašparovič Ivan, doc., JUDr., CSc. 271 = 55,19 % 

3. Martináková Zuzana 31 = 6,31 % 

4. Melník Milan, prof., RNDr., DrSc. 10 = 2,03 % 

5. Mikloško František, RNDr.  17 = 3,46 % 

6. Radičová Iveta, prof., PhDr., PhD. 155 = 31,56 % 

7. Sidor Milan, PhDr., CSc. 1 = 0,2 % 

2. kolo volieb sa uskutočnilo 4.4.2009 s výsledkom:  

Počet oprávnených voličov zapísaných do zoznamu 974 

Počet oprávnených voličov, ktorým boli odovzdané obálky 591 = 60,67 % 

Počet odovzdaných obálok 591 

Počet platných hlasov odovzdaných pre všetkých kandidátov 591 

Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov:  

1. Gašparovič Ivan, doc., JUDr., CSc. 403 = 68,18 % 

2. Radičová Iveta, prof., PhDr., PhD. 188 = 31,81 % 

Novozvoleným prezidentom SR sa stal p. Gašparovič Ivan, doc., JUDr., CSc. 

VOĽBY DO EURÓPSKEHO PARLAMENTU 

Výsledok volieb do Európskeho parlamentu dňa 6.6.2009 podľa hlasovania v obci Vlčkovce:  

Počet oprávnených voličov zapísaných do zoznamu 979 

Počet oprávnených voličov, ktorým boli odovzdané obálky 208 = 21,25 % 

Počet odovzdaných obálok 208 

Počet platných hlasov odovzdaných pre každú politickú stranu 

hnutie, koalíciu 201 

1. Ľudová strana – Hnutie za demokratické Slovensko 21 = 10,45 % 

2. Sloboda a solidarita 16 = 7,96 % 

3. SMER – sociálna demokracia 80 = 39,80 % 

4. Strana zelených 4 = 1,99 % 

5. Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana 27 = 13,43 % 

6. Demokratická strana 0 = 0,00 % 

7. MISIA 21 – Hnutie kresťanskej solidarity 1 = 0,50 % 

8. Agrárna strana vidieka 0 = 0,00 % 

9. Konzervatívny demokrati Slovenska – Občianska konzerv. strana  8 = 3,98 % 

10. Strana maďarskej koalície – Magyar Koalíció Pártja 0 = 0,00 % 



11. Komunistická strana Slovenska 3 = 1,49 % 

12. Slovenská národná strana 7 = 3,48 % 

13. LIGA, občiansko-liberálna strana 1 = 0,50 % 

14. Strana demokratickej ľavice 0 = 0,00 % 

15. Slobodné fórum 3 = 1,49 % 

16. Kresťansko-demokratické hnutie 30 = 14,93 % 

V obci Vlčkovce sa zúčastnilo hlasovania vo voľbách do Európskeho parlamentu 21,25 % 

oprávnených voličov.  

Regionálne noviny TRNAVSKO 12.6.2009 uviedli správu o voľbách do Európskeho 

parlamentu. Citujem úryvok: „Najväčší záujem z obcí nášho okresu zaznamenali v D. 

Lovčiciach 29,74 %. Cez 20 % sa dostali ešte na Dobrej Vode, v Šelpiciach, Vlčkovciach 

a ďalších 8 vymenovaných obciach.“ Medzi obcami s najnižšou účasťou boli aj naši susedia 

Opoj a Zeleneč.  

VÝSLEDOK HLASOVANIA VO VOĽBÁCH DO ORGÁNOV SAMOSPRÁVNYCH 

KRAJOV V OBCI VLČKOVCE 

Počet oprávnených voličov zapísaných do zoznamu 1 008 

Počet oprávnených voličov, ktorým boli odovzdané obálky 208 

Počet odovzdaných obálok 208 

Počet platných hlasov odovzdaných pre voľby do zastupiteľstva 202 

Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľbu predsedu 207 

Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov pre voľby do zastupiteľstva:  

1. Ing. Ľubomír Antal 104 

2. Marián Barcaj 9 

3. Rudolf Baroš 14 

4. Ing. Imrich Borély 6 

5. Ing. Štefan Bošnák 49  

6. Ing. Vladimír Butko 27 

7. MUDr. Mariana Čapeľová 22 

8. Ing. Tibor Čepec 36 

9. MUDr. Andrej Dobrovodský 50 

10. Renáta Dolinajová 4 

11. Ing. Jozef Ďuračka 36 

12. Ing. Peter Gádoši 4 

13. Ing. Augustín Hambálek 60 

14. Ing. Ivan Haščík 17 

15. Miroslav Herich 5 

16. Prof. MUDr. Bohumil Chmelík, PhD. 27 

17. Mgr. Branislav Jáger 22 

18. Ing. Marián Jankech 6 

19. Štefan Katona 12 

20. Ing. Jozef Klokner 22 

21. Ing. Oto Kopál 3 

22. Jozef Kozoň 22 

23. MUDr. Štefan Krištofík 55 

24. Roman Krivošík 4 



25. MUDr. Stanislav Križan 27 

26. JUDr. Roman Lenovák 9 

27. Ing. Peter Markovič 42 

28. Alojz Matúš 78 

29. Anna Melíšková 10 

30. Pavol Mrva 12 

31. Michal Okruhlica 15 

32. Marián Mužík 8 

33. MUDr. Gabriel Pavelek 56 

34. Ing. Anton Pobjecký 32 

35. Ing. Augustín Pullmann 22 

36. Ing. Alena Roglová 7 

37. PhDr. Ladislav Roman, PhD. 10 

38. Doc. Ing. Rudolf Rybanský, CSc. 6 

39. Peter Ryška 20 

40. Ján Skukálek 10 

41. Mgr. Beáta Slováková 12 

42. Ing. Mária Solovičová 6 

43. JUDr. Július Ševčík 8 

44. Mgr. Jozef Vaško 6 

45. RNDr., Bc. Marián Viskupič 4 

46. Karol Zachar 29 

47. Ing. Eva Zaťková 66 

48. Ing. Anton Železník 9 

Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov pre voľby predsedu:  

1. Mgr. Gábor Gál 11 

2. Ing. Miroslav Jureňa 16 

3. Ing. Tibor Mikuš 132 

4. MUDr.Gabriel Pavelek 48 

Účasť občanov v obci Vlčkovce: 20,7 % oprávnených voličov.  

KULTÚRNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT 

Nová rok, ako každý predtým, sme začali blahoželaniami, tí pohodlnejší už len posielaním SMS 

správ. Cestou miestneho rozhlasu po skončení omše, sprevádzal občanov novoročný pozdrav 

starostu obce, doplnený príhovorom členky kultúrnej komisie MUDr. Marušiakovej. Vyzdvihla 

aj ďalší moment tohto sviatočného dňa 16. výročie vzniku Slovenskej republiky.  

Pavlice – Jedlá starých materí 

Naše gazdinky cestovali spolu so starostom obce do Pavlíc za „Jedlami starých materí.“ 

Niektoré recepty na jedlá boli spracované v brožúre „Ochutnávka jedál starých materí“ (I. 

Matúšová, P. Zemko). Medzi tie najstaršie a zabudnuté patria Žgance, Gerheň, Pšenové trhance, 

Podplamenník.  

Žgance:  

Uvarí sa pšenová kaša zo pšena, krupice a soli. Po uvarení sa z nej vykrajujú halušky lyžicou 

namáčanou v masti alebo oleji do pekárne alebo plechu. Žgance sa pomastia roztopeným 

maslom a posypú tvarohom a cukrom, prípadne soľou.  



Gerheň:  

Vyčistenú a osiatu kukuricu najemno zošrotujeme, preosejeme. Zmiešame s mliekom, vajcami, 

soľou podľa chuti. Vymiešame na kašu, roztiahneme na vymastený plech a pečieme v rúre. 

Môže sa urobiť aj pridaním cukru a vanilky. Nahradzoval chlieb alebo koláč.  

Podplamenník:  

Pečie sa zo zvyškov chlebového cesta. Na rozdlabané cesto sa dajú oškvarky, cesnak a soľ. 

Piekol sa za otvorom v peci (čelesnom) ako posledný.  

Prinášajú kus našej histórie – jej chuť a spomienky na naše babičky.  

Slivovicou pokropená basa, vyzdobený fašiangový stôl a prípitok 

V tradícii sa pokračovalo 24.2. Pochovávaním basy. Vymladené dôchodkyne, oživené 

červenou farbou klobúkov a šiat, s veselými pesničkami navodili fašiangovú náladu. Ako 

sólistky sa predstavili M. Madarová, D. Marušiaková, M. Hlavičková, podnikateľka B. 

Štefáková, ako „sociálna pracovníčka“ šokovala S. Dudášová, ktorá lákavým sexi – mini 

oblečením perfektne zvládla svoju úlohu po celý večer. Naša exstarostka Marušiaková 

vynaložila veľkú námahu, aby svoj obvyklý spisovný prejav nahradila rodnou trnavčinou, 

dokonca zvládla aj pieseň pani Kataríny Kolníkovej z Radošinského naivného divadla. Na 

Jánošíka a jeho milú sa zahrali Jakub Ševčík a Priska Kubovová. Docestovala aj tetka Heda 

(Doktorová) ze Serdehéla a na mladé časy si zaspomínala G. Glasová. Vystúpenia doprevádzal 

harmonikár F. Široký. Smutnú časť vystúpenia – obrad rozlúčky s basou – vykonal starosta R. 

Križanovič s kaplánom J. Jakubechom. Nezabudli ani na prosby aktualizované na problémy 

spoločnosti. Okrem kropenia prítomných, vysvätili aj zrekonštruovanú sálu.  

„Na pamiatku skončenia vojny a vo svetovej vojne padlých vojakov, obnovila a znovu 

postavila kríž obec FARKAŠÍN v roku 1946.“ 

Relácia v miestnom rozhlase a krátka spomienka pri pomníku pred kostolom nám 1. apríla 

pripomenuli 64. výročie oslobodenia obce. Nápis na tomto pomníku je prejavom úcty a vďaky 

tých, čo prežili a výzvou pre ďalšie generácie.  

Stavanie mája 

Posledný aprílový deň bol skúškou našich mládencov. Veď kto iný by sa pasoval so stavaním 

mája. Trochu sa poponáhľali, zavčasu už o 17.00 hod. priniesli máj od cintorína k hostincu, 

dokonca sa pokúsili aj o spev. Od hostinca sa šírila hudba, začiatok bol ohlásený na 19.00 hod. 

Už o 23.00 hod. stál vysokánsky pyšný máj zdobený s pivovými fľašami – symbol to sily. Deti 

ale zbytočne čakali na opekačku, nekonala sa nevedno prečo.  

Sviatok práce a Deň víťazstva 

V máji nás potešili dva predĺžené víkendy z dôvodu štátnych sviatkov, 1. máj Sviatok práce 

a 8. máj Deň víťazstva nad fašizmom. Orgován rozkvitol už po 64. krát od skončenia vojny.  

Deň matiek 

Ďalší májový sviatok Deň matiek pripadol na 10. mája. Nedeľnú oslavu v kultúrnom dome 

uviedla predsedníčka kultúrnej komisie Mária Madarová aj precíteným sólovým spevom 

uspávanky. Vystúpenie žiakov ZŠ doplnila riaditeľka ZŠ Mgr. Carmen Delinčáková 

príhovorom o histórii MDŽ. Lásku mamám vyjadrili deti MŚ a žiaci ZŠ svojimi spevmi, 

básničkami a tancami. Básňou „Štefánikova matka“ pripomenula Jana Dobrovodská 90. 

výročie tragickej smrti Milana Rastislava Štefánika. Aj báseň „Môj rodný dom“ v prednese 

Jozefa Gabriela bola prejavom úcty a lásky k mame rovnako ako pieseň 10 ročnej Terezky 



Blažekovej „O mame.“ Vinš a poďakovanie starostu obce a karafiát prítomným  matkám boli 

pozornosťou OcÚ, škoda len, že mužov poslancov museli nahradiť pri odovzdávaní 

pracovníčky OcÚ.  

Pestrý deň detí na Farme 

Deti sa tešili na oslavu MDD, ktorú im po prvýkrát pripravila Farma Majcichov. Z dôvodu 

daždivého chladného počasia bola preložená z 30.5. na 6.6. Pripravené boli zaujímavé atrakcie. 

Deti sa vyšantili v nafukovacom hrade, zabavilo ich bábkové divadielko, vystúpenie 

požiarnikov pri záchrane vodiča havarovaného auta, jazda na koči, občerstvenie s gulášom, 

malinovku a pre dospelých aj pivo. Boli štedrí. Pre mnohých účastníkov bola vzácna 

sprístupnená prehliadka maštalí, obdivovali čiernobiele kravy, techniku dojenia, kŕmenia 

a čistenia. Mnohé z detí videli kravy naživo prvý raz, čudovali sa aké sú veľké. Milé boli malé 

teliatka v stanoch v prekvapivom množstve. Zaujímavé, že ten istý desivý zápach, ktorý sa 

často šíri ulicou tam vôbec nebol.  

Mesiac poľovníctva a ochrany prírody 

Jún je Mesiac poľovníctva a ochrany prírody. V miestnom rozhlase bola odvysielaná relácia PZ 

s výzvou na ochranu prírody a proti vytváraniu divokých skládok odpadu v revíre a v okolí 

obce. Zároveň bol aj oznam vo výveske OcÚ.  

Veselo na ihrisku TJ 

Vo víkendových dňoch 1. - 2.augusta sa konali podujatia TJ pre deti. Na futbalovom ihrisku 

boli ukážky policajných zásahov, záchranárov a hasičov, súťaže, vystúpenie Vlčkovanky, 

turnaje a občerstvenie.   

„Láska k rodnej dedine aj mňa hnala po dlhé roky skúmať, až som vypátral a napísal...“ 

Fraňo Štefunko, 1970 

Členka kultúrnej komisie MUDr. Marušiaková 4. augusta v spomienkovej relácii pripomenula 

106. výročie narodenia národného umelca Fraňa Štefunku. Uctenie si pamiatky pred rodným 

domom prejavil starosta obce a členky OZ Mária Madarová a Viera Krajčovičová.  

65. výročie SNP 

Ďalšia spomienková relácia odznela v podaní M. Madarovej v podvečer výročia SNP 27. 

augusta. Pred pomníkom pri kostole pripomenuli túto udalosť piesne Vlčkovanky, starosta 

s členkou SZPB V. Fuknovou položil k pomníku kyticu.  

Koncerty v Motoreste ESO 

Motorest ESO poskytol možnosť zábavy a príjemného posedenia. 24. júna tu bol koncert bratov 

Nedvědovcov, vstupné 7 až 10 €. Diskotékou pokračoval koncert skupiny Gladiátor za 4,40 €. 

Na folkové pásmo našich domácich umelcov rodiny Geišbergovej – otec Marián a syn Martin 

so skupinou VMK sme si museli 30. augusta počkať dve hodiny. Vstup v príjemnom prostredí 

bol zdarma, príjemne sa počúvalo (i keď lepšia akustika by bola v interiéri), ale už bolo cítiť 

chlad jesenného večera.  

Stretnutie spolužiakov 

23. augusta sa v motoreste stretli spolužiaci, ktorí si po omši zaspomínal na zážitky spred 50. 

rokov od skončenia ZŠ. Zároveň tu bola aj rozlúčka s letom, súťaže, cukrová vata a kofola.  



Spln mesiaca umožnil pekné počasie a pohodu na hodových zápasoch našich futbalistov aj 

starých pánov. Účasť zvýšilo aj plné ihrisko kolotočov, strelníc a klamárov. Tak to na hody 

svedčí.  

17. novembra médiá pripomenuli 20. výročie „Nežnej revolúcie.“ Do vynovenej sály v tomto 

roku Mikuláš neprišiel. Zato však bola preplnená 20.12. pri posedení dôchodcov. V príjemne 

upravenom prostredí nás pobavila Vlčkovanka pod vedením M. Madarovej a D. Marušiakovej, 

s hudobným doprovodom nášho kapelníka Jožka Šuleca. Témou programu bolo „Vinohrady, 

vinohrady, dobré vínko dávate.“ S piesňami sa predstavili sólistky Madarová a Marušiaková, 

Kudláčová a Marušiaková, ktoré aj zarecitovali, žiačky T. Blažeková a J. Verbičová, vinš 

pridala B. Štefáková, 10 prikázaní o víne Š. Dobrovodská, priliala aj H. Doktorová a M. 

Hlavičková. Celý program dopĺňali „susedia“ J. Gabriel a G. Glasová, ktorí pri pohárikoch 

vínka prebrali celoročnú námahu vo vinohrade a v pivnici. Program ukončilo poďakovanie 

starostu a balíčky salóniek od OcÚ. Občanom nad 80 rokov boli 28.10. odovzdané vitamínové 

balíčky s občerstvením pri kultúrnom programe. Vianočný strom sa rozsvietil na Mikuláša 

a pred OcÚ žiaril každý večer ako symbol blížiacich sa Vianoc. 

Exkurzia do nášho hlavného mesta Bratislavy (len za 1 €) 7.11.  

Bol to výborný nápad kultúrnej komisie OcÚ. Absolvovali sme prehliadku Hradného nádvoria 

a historického centra Bratislavy, doplnenú odborným výkladom fundovanej sprievodkyne, ešte 

aj počas prejazdu autobusom o dominanty mesta. Oboznámila nás s históriou aj súčasnosťou 

hradu, navštívili sme Dóm Sv. Martina, Staromestské námestie, Primaciálne námestie. Po 

krátkej prestávke a posedení pri káve smeroval autobus na hrad Červený Kameň. Škoda, že 

záujem bol prevažne len zo strany dôchodcov.  

NAPÍSALI O NÁS 

Koníčky našich dôchodcov v Trnavskom Hlase: „KAŽDÝ KAKTUS POZNÁ PO MENE“ 

tento nadpis charakterizoval nášho občana Miroslava Falatha v článku Dariny Kvetanovej 

z 10.12. „Vášeň k pichľavým krásavcom sa u neho zrodila pred 40. rokmi. Nakazil sa ňou 

v bratislavskom klube pestovateľov kaktusov. Dnes ich má vo svojom skleníku viac ako 1000. 

každý má svoje meno, farbu a tvar. Práve ich rôznorodosť a farebnosť ma dostala. Nevyžadujú 

veľa pozornosti, avšak nie sú nudnými rastlinami.“ Spomína dôchodca, ktorý sa svojimi 

krásavcami chodí pýšiť aj na výstavy. Radšej sa venuje kríženiu kaktusov. Výnimočný kaktus 

vznikol tak, že opelím kaktus, ktorý má krásny kvet tým, ktorý má krásne telo. Láska však bolí, 

inak tomu neni ani v tomto prípade. Miroslavovi Falathovi sa neraz stalo, že ho jeho 

miláčikovia popŕhlili.  

„LIEČIVÁ LÁSKA K DREVU“ 

„V dielni strávi niekoľko hodín denne. V trojke. Len on, pes a voňavé drevo. Je to liek na všetky 

bolesti. Rezbárstvo ma baví dlhé roky, poriadne som sa mu začal venovať až teraz, keď mám 

času až – až. Najradšej vyrezávam z orecha.“ V jeho zbierke by ste našli hlavne sošky 

s biblickými a ľudovými motívmi, pravdou je, že Milan Gabriel žiadnu zbierku nemá. „U mňa 

sa nič dlho neohreje. Všetko, čo vytvorím, hneď aj rozdám. Niet hádam priateľa, ktorý by odo 

mňa nedostal darček.“ (Trnavský Hlas 11/2009, Darina Kvetanová) 

Našim pracovitým dôchodcom želáme veľa zdravia, aby sa ešte dlho mohli venovať svojim 

záľubám! 

Po celý rok sme zbytočne čakali na Vlčkovský Občasník, nevyšlo ani jedno číslo. Zato 

o udalostiach u nás písali v regionálnej tlači, hovorili v televízii i v rozhlase aj v krátkom filme.  



Vďaka našej p. Jane Dobrovodskej, dozvedel sa niečo viac aj historik Pavel Dvořák. Zachytila 

jeho zámer spracovať vo svojom cykle Hľadanie stratených civilizácií aj ČESKÚ CESTU. Po 

vzájomnom kontakte prišiel pán Dvořák do Vlčkoviec, pani Dobrovodská mu poskytla na 

mieste činu „na Mýte! Rozhovor a výsledok je na svete. Dnes už máme na DVD film zo 

spomínaného cyklu. Česká cesta jestvovala od nepamäti, spomínaná je aj v Kronike Starého 

Farkašína. Až v 14. storočí získala svoj dnešný názov ako prejav porozumenia dvoch krajín 

a dvoch kráľov, uhorského Karola Róberta a českého Jána Luxemburského. Film rozpráva 

o slovenskom úseku Českej cesty od Hodonína do Ostrihomu. Putuje po dávno nejestvujúcich 

colných a mýtnych staniciach. Brodí sa cez rieky a močiare, v ktorých striehli bludičky, 

rusalky, vodníci, zbojníci, blúdi po krížnych cestách, ale aj po originálnych úsekoch cesty, ktoré 

zostali dodnes také, aké boli pred stáročiami. V našej obci ňou zostala aspoň jedna z budov 

Mýta a vďaka p. J. Dobrovodskej a jej spomienke na starčeka a zbojníkov v tomto filme OŽILO 

NAŠE STARÉ MÝTO.  

„Motorest ESO Vlčkovce – POKOJNÝ KÚT BLÍZKO TRNAVY“ 

Bol príspevok Martina Brestovanského v regionálnych novinách Trnvasko z 1.8.2009. „Svoj 

pocit z návštevy by jedným slovom charakterizoval pokoj. Ďalej pokračoval – ako sa neďaleko 

odtiaľto preháňajú autá na diaľnici Nitra – Trnava a tu, pár metrov za stromoradím je ticho, tak 

aj človek čo sem príde, prehupne z klasického zhonu do prekvapivej pohody.“ V 32. čísle 

z 21.8.2009 Trnavské ECHO pozývalo na Rozlúčku s letom 2009, ktorú v nedeľu 23.8. 

pripravila redakcia MY Trnavské noviny v spolupráci s Motorestom ESO.  

Záujem o dianie v našej obci prejavili aj susedia zo Serede. Ponúkli nám inzerciu 

v pripravovanom časopise REGIONÁL. Okrem možnosti inzercie je cieľom propagovať 

aktuálne informácie a udalosti v okolitých obciach regiónu Sereď. Autor Marcel Kováč zatiaľ 

zverejnil príspevok v 1. čísle pod názvom „Koštovka vín vo Vlčkovciach.“ Vyzdvihol v ňom 

aktivitu našich záhradkárov – úspešných vinárov: F. Uhrovič, Ing. P. Uhrovič, Ľ. Sivák, F. 

Smák, Ing. J. Krajčovič. článok bol doplnený fotografiami z koštovky.  

Menej príjemné boli správy o zápachu, ktorý sa šíril našou dedinou už viac ako 2 roky 

z objektov Farmy Majcichov. Nový Čas z 20.6.2009 uviedol sťažnosť našich žien Milady 

Štibravej, Zuzany Šípkovej, Heleny Šnórikovej a Evy Urbanovej, ktoré bývajú v blízkosti 

objektu na Záhumenskej ulici. Citujem z ich vyjadrenia: „Sťažovali sme sa, ale nič sa s tým 

nerobí. Naše zdravie ohrozujú výpary z výkalov a moču, o kvalite bývania sa tu vôbec nedá 

hovoriť. Aby sme tu ako tak mohli žiť, kúpili sme si ionizátory na čistenie vzduchu (EÚ).“ 

Zástupca Farmy Roman Černík sa vyjadril: „My zákony neporušujeme a dodržiavame 

stanovené limity vďaka špičkovej technológii. Do Farmy vo Vlčkovciach sme investovali viac 

ako 10 miliónov eur. Jej kapacita je 3 000 dospelých jedincov a určite ju naplníme.“ 

(Poznámka: teraz majú 1 600 kráv). Starosta obce sa vyslovil: „ Rozšírenie Farmy bolo 

schválené v Územnom pláne. Petíciu občanov sme postúpili na príslušné úrady.“ 16.6. – 

v rovnakom čase a tóne bola vysielaná relácia v TV Markíza. Aj v neskorom večernom 

spravodajstve Slovenského rozhlasu sa vyjadril náš občan Mgr. Krechňák k téme „FARMA 

MAJCICHOV.“ 

„TRÁVA ZA TAJNOU STENOU“ tieto titulky informovali 10.12.2009 v Trnavskom Hlase 

a spravodajstve televízii o úspešnom záťahu trnavskej kriminálky. Citujem: „Trnavčan P. P. 

nikde nerobil, zato staval dom vo Vlčkovciach. Služobný pes naznačoval, že sa v ňom pestuje 

marihuana. Po otvorení poklopu vedúceho do pivničných priestorov vošli policajti do tehlami 

vykladanej pivnice. Preklepávali steny, jedna z nich vydávala odlišný zvuk. Tú nakoniec 

majiteľ otvoril diaľkovým ovládačom. Za ňou sa ukrývala plnoautomatická výrobňa 



marihuany. Pri tejto domovej prehliadke, píše autor Gabo Kopúnek, zaistili asi 370 rastlín 

vysokých 30 cm. V 4 metroch bola usušená na distribúciu.“ 

ZDRAVOTNÍCTVO 

Najvzácnejšou správou, ktorá v Trnavskom Hlase 11/2009 prekvapila a potešila (pretože nik 

o tom nehovoril), boli mená v článku „KRV JE NAJKRAJŠÍ DAR.“ Medzi uvedenými 

bezpríspevkovými darcami krvi, ktorí si prišli pre ocenenie SČK, boli mená našich 

spoluobčanov: Elemír Vaško, 80 násobný darca, Diamantová plaketa MUDr. Janského a Marta 

Králiková, 40 násobný darca, Zlatá plaketa MUDr. Janského. Tento krásny čin je o to vzácnejší, 

že MO SČK u nás prerušila činnosť a oni vytrvali. Vďaka za tých, ktorým ste prispeli svojou 

kvapkou krvi k záchrane života. Ďakujeme!  

Jednou z oblastí, ktorá našu obvodnú lekárku MUDr. Vargovú neteší, je práve stagnovanie 

činnosti MO SČK, a tým aj absencia aktívnych ľudí, ktorí by oživili darcovstvo krvi, kedysi tak 

aktuálne v našej obci. Uvítala by podporu obce pri zveľaďovaní a rekonštrukcii priestorov 

zdravotného strediska. Výmena okien by pomohla hlavne v zime, nakoľko priestory sú dosť 

chladné. Záujem OcÚo ambulancie by mal byť prvoradý, ak nechceme prísť aspoň o tie dva 

dni prevádzky obvodnej lekárky (v týždni). No a tobôž nie o zubnú ambulanciu, ktorej dobré 

meno využívajú aj pacienti zo susedných obcí a mesta Sereď vďaka MUDr. Marte Poliačikovej.  

OBECNÁ KNIŽNICA 

V prevádzke a vedení Obecnej knižnice neboli v roku 2009 zmeny. Pohyb nastal v knižničnom 

fonde a výpožičkách. Oproti roku 2008 sa počet zvýšil celkove o 6 ks. Z toho odborná literatúra 

pre dospelých o 9 ks a krásna o 57. V literatúre pre deti bol pokles o 2 ks odbornej a 58 ks 

krásnej. Ročný prírastok kúpou bol 57 ks, darom 39, úbytok celkom 90 ks.  

O poklese záujmu zo strany čitateľov svedčí pokles výpožičiek oproti minulému roku o 745. 

Pokles bol vo všetkých kategóriách: pre dospelých odborná o 58, krásna o 270 výpožičiek 

menej, pre deti odborná o 118, krásna o 177 menej. Záujem o periodiká klesol o 122 výpožičiek 

a o 592 prezenčných výpožičiek. Zaujímavé je, že počet aktívnych používateľov knižnice 

stúpol z 53 na 76, teda o 23, z toho jedno dieťa do 15 rokov. Návštevníkov knižnice bolo spolu 

428, z toho bolo 24 na troch podujatiach.  

ŠKOLSTVO 

ZÁKLADNÁ ŠKOLA S MATERSKOU ŠKOLOU VLČKOVCE 

Naša Základná škola 1. – 4. ročník postupuje od šk. roku 2008/2009 podľa učebných plánov so 

zavedením informatickej výchovy pre 1. stupeň. Z toho dôvodu mali žiaci 1 hodinu 

informatickej výchovy týždenne. Deti získavajú základné znalosti s počítačom a internetom. 

Získali novú pomôcku e-beam tabuľu k zvýšeniu efektívnosti vyučovania. V prvom ročníku sa 

vyučoval 1 hodinu anglický jazyk, v ostatných ročníkoch formou nepovinného predmetu, ktorý 

absolvovali všetci žiaci.  

Jeden žiak prvého ročníka navštevoval školu v zahraničí, preto vykonal komisionálnu skúšku 

zo slovenského jazyka. Získal tým vysvedčenie za 1. ročník a postup do 2. ročníka.  

V priebehu roka odišla jedna žiačka do Serede, z dôvodu presťahovania a pristúpil 1 žiak zo 

Zavara. Na konci šk. roka všetkých 21 žiakov prospelo. Pochvalu riaditeľom školy dostalo 11 

žiakov, knižnú odmenu 4 žiaci. Dvom žiakom bolo udelené pokarhanie triednym učiteľom. 



Najlepší priemer známok mali žiaci z vlastivedy, najhorší zo slovenského jazyka. V dochádzke 

boli najlepší prváci, najhorší štvrtáci. V školskej jedálni sa stravovalo 20 žiakov.  

Škola sa úspešne zapájala do viacerých projektov. Na základe úspechu v projekte 

„Elektronizácia a revitalizácia šk. knižníc“ zrenovovali a zelektronizovali školskú knižnicu 

a doplnili novinkami. Do vyučovacieho procesu zaraďovali blokové vyučovanie s rôznym 

zameraním. Napr. 100 dní zavedenia eura, Deň ovocia a zeleniny, Mliečny deň, Hallowensky 

deň, Zvieratkovo, Karneval v škole, Deň Zeme, Deň narcisov.  

Spestrením života v škole boli rôzne aktivity, ako napr. predstavenie Budkáčik a Dubkáčik 

v Trnavskom divadle, návšteva Hvezdárne v Hlohovci, divadlo „Veveričky“ v Nitre, Mestské 

múzeum v Seredi s ukážkou ľudových remesiel, Požiarna zbrojnica v Križovanoch, beseda so 

spisovateľkou A. Olšovskou v Trnavskej knižnici, pásmo v hudbe Viktor – škola hrou 

v školskej jedálni. Svojimi vystúpeniami sa prezentovali v obci na Deň matiek, Lucia v obci, 

vynášanie Moreny, vianočná besiedka.  

Svoje schopnosti si zmerali v súťažiach Šikovný malotriedkar (Dolná Streda), Dopravný 

malotriedkar (Križovany), Olympiáda (Malženice a Dubovany), Mihálikova Sereď, Folklórna 

Sereď, Hollého pamätník, Výtvarné súťaže v CVČ Kalokagatia, Vesmír očami detí. Školský 

výlet mali v okrese Galanta. Cez letné prázdniny zmodernizovali školskú jedáleň a vybudovali 

detské ihrisko s prispením OcÚ.  

Úspechy 2009 

Hollého pamätník – školské kolo 3.2.2009: Kristínka Kobelárová, Veronika Piknová, Viktorka 

Petrakovičová, Marcelka Silná.  

Výtvarná súťaž „Záhadný podmorský svet“ – Janko Hrtánek 2. miesto.  

9. ročník Olympiády malotriednych škôl v Malženiciach 28.5.2009: škola sa umiestnila na 3. 

mieste. Minimaratón chlapci – Paľko Špila 2. miesto. Beh na 60 m – ml. dievčatá Martinka 

Ďurníková 1. miesto. Hod kriketovou loptičkou – ml. chlapci Matúš Malovec 3.miesto. hod 

kriketovou loptičkou – st. dievčatá Laura Štefunková 1. miesto a Alexandra Repiská 2. miesto.  

Olympiáda v Dubovanoch: beh na 60 m – ml. dievčatá Martinka Ďurníková 3. miesto.  

Šk. rok 2009/2010 

V školskom roku 2009/2010 bol počet zapísaných žiakov 21. 1. trieda 11 žiakov (1. ročník 3 

žiaci, 2. ročník 8 žiakov) vyučovala Mgr. Jana Šurinová. 2. trieda 10 žiakov (3. ročník 3 žiaci, 

4. ročník 7 žiakov) vyučovala Mgr. Carmen Delinčáková, riaditeľka. Anglický jazyk vyučovala 

Mgr. Petra Slížová, etickú výchovu Mgr. Delinčáková, náboženskú výchovu Mgr. Jarmila 

Horváthová, navštevovalo 17 žiakov. Školský klub viedla vychovávateľka Marta Kudláčová, 

navštevovalo 18 žiakov. Kolektív hospodárskych zamestnancov bol nezmenený.  

V priebehu roka bola vykonaná Štátnou školskou inšpekciou inšpekčnú činnosť.  

V septembri prispeli žiaci svojou tvorbou na Výstavu ovocia a zeleniny našim záhradkárom. 3. 

novembra sa štvrtáci zúčastnili besedy so spisovateľom Jánom Navrátilom v Seredi. 30.11. 

opäť v Seredi súťažili v prednese poézie Marcelka Silná, v próze Laurika Štefunková. Laurika, 

Veronika Piknová a Janko Hrtánek znovu v Seredi reprezentovali v dopravnej súťaži 

„Kolobežkou, bicyklom bezpečne“ 16.12.2009.  

Svoje výtvarné zručnosti využili naši žiaci na vymaľovanie ochranného múru pri našom potoku, 

pekne pútavo spestrili.  



MATERSKÁ ŠKOLA 

Vianočná radosť sa škôlkarom po prázdninách prehupla do vážnejšej úlohy. 15. januára si boli 

pozrieť ako vyzerá vyučovanie v ZŠ, pretože zápis do prvého ročníka bol už za dverami. Aby 

im tento deň spríjemnili, pani učiteľky pripravili blokové vyučovanie na tému „Zvieratkovo.“ 

Žiaci priniesli svoje domáce zvieratká a škôlkarov poučili a pobavili. Zvedavo prezerali všetko, 

čo ich v škole čaká.  

Nasledujúce dni sa niesli v znamení príprav na fašiangový karneval, ktorý sa konal 12.2. Spolu 

so žiakmi ZŠ mali veselý program, samozrejme v rozprávkových aj strašidelných maskách. 

V posledný marcový deň sa spolu so žiakmi lúčili so zimou. So spevom prešli ulicou, aby 

vyniesli „Morenu“ a horiacu ju hodili do potoka. Späť do školy sa vrátili s vyzdobenými 

vetvičkami, ktoré už symbolizovali príchod jari.  

Poučný zážitok mali deti z návštevy rodiny Hlbockých 6.4. Pri pesničkách sa zoznámili 

s nástrojmi, ktoré sa kedysi používali na východe Slovenska. 27. apríla zase zavítal „pán 

Viktor“ s hudobným programom. Všetci sa zapojili do spevu a tanca. 

Na májové vystúpenie detí sa tešili mamičky a babičky. Program škôlkarov bol tým najmilším 

pozdravom na Deň matiek, spolu s vlastnoručne zhotovenými darčekmi.  

Zvonček a Bambuľka bol názov bábkového divadla, ktoré 21.5. navštívili v Bratislave. Bol to 

aj keď len poldenný, ale predsa výlet. Týždeň radosti pripravili pani učiteľky v rámci osláv 

MDD. V dňoch 1. – 6. júna to boli rôzne súťaže, športové hry, diskotéka a maľovanie na 

chodník. Vďaka mamičke Lenke Mihálikovej, dostali bohaté darčeky.  

Pochváliť sa môžu aj úspechmi. Peťko Štefunko dostal pochvalné uznanie za účasť vo výtvarnej 

súťaži „Vesmír očami deti.“ Reprezentoval aj v súťaži „Záhadný podmorský svet.“ 

5. júna sa už tretí raz zúčastnili predškoláci na Škôlkarskej olympiáde v Seredi. Úspešne 

absolvovali 4 disciplíny, za ktoré získali medaily a športové náčinie ako dar mesta Sereď.  

V mesiaci jún sme obdivovali tablo predškolákov, ktorí sa 29.6. rozlúčili s MŠ. Dostali 

Osvedčenie o úspešnom ukončení predprimárneho vzdelávania (novinka v školstve) a na 

pamiatku knižka. Prevádzka MŠ v čase letných prázdnin nebola.  

Šk. rok 2009/2010 

Školský rok 2009/2010 začal 2. septembra. Do MŠ nastúpilo 30 detí, 15 v staršej skupine – 

z toho 8 predškolákov a 15 v mladšej. Dopoludnia vykonávali činnosť oddelene, ale 

v odpoludňajšej činnosti boli zlúčení v jednej triede. Vyučovali p. uč. Štefunková, Piknová 

a Koštialová. V rámci jesenných aktivít vytvorili deti zaujímavé práce z prírodnín a plodov, 

spestrili s nimi Výstavu ovocia a zeleniny a MŠ.  

Kúzelnícke triky obdivovali 18.11. v školskej jedálni. Večer 19.11. sa s rodičmi a vyučujúcimi 

vybrali na Martinský pochod. S rozsvietenými lampiónmi prešli po Záhumenskej ulici ku 

kostolu a po hlavnej ulici späť ku škole. Mali veľkú radosť zo spoločne prežitého večera.  

Mikuláš spolu s anjelom a čertom navštívil školu 4.12. Deti najprv ukázali aké básničky sa 

naučili. Mikuláš ich odmenil sladkými balíčkami. Prípravu na Vianoce si spestrili zdobením 

medovníčkov, spolu s obetavými mamičkami. Vyvrcholením bola vianočná besiedka. 15.12. 

mali v kultúrnom dome divadlo v tom, ako sa vlastne divadelné predstavenie pripravuje. 

Nakoniec predškoláci zahrali divadlo o Koze rohatej.  



Pre rodičov a starých rodičov pripravili 21.12. posedenie pri vianočnom stromčeku a tešili sa 

na dlho očakávané Vianoce.  

Čaro Vianoc 

Už sa blíži zas 

krásny Vianoc čas. 

Stromček sa už ligoce, 

prichádzajú Vianoce 

a za oknom vločka padá, 

tento čas mám veľmi rada. 

Vonku je už tichúčko, 

sniežik padá ľahúčko 

a na nebi hviezda svieti, 

radosť majú všetky deti. 

Laura Štefunková, 4. ročník 

CIRKEVNÝ ŽIVOT 

Pán aj v tomto novom roku, nech nám stojí vždy po boku, 

požehnáva čo nám treba, pokoj, zdravie, hojnosť chleba! 

Prvé novoročné stretnutie veriacich bolo na rannej omši. Slávnosť Panny Márie Bohorodičky, 

ktorá sa slávi v tento deň, bola v minulosti najväčším mariánskym sviatkom. Úprimné 

blahoželanie a požehnanie do nového roka udelil v. d. p. Škriputa.  

Do strieborna vyzdobená vysoká jedľa od rodiny Štibrányovej, betlehem tiež s ozdobeným 

stromčekom pripomínali slávnostnú atmosféru aj na sviatok Zjavenia Pána – ľudovo Troch 

Kráľov. Z kostola sme si odnášali svätenú vodu a bola tiež možnosť svätenia prihlásených 

príbytkov. Vianočné obdobie bolo ukončené 11.1. nedeľou Krstu Pána. Zhasli svetlá 

stromčekov, ale ozdobené stromčeky mohli zostať do Hromníc 2.2. Blažejské požehnanie, ktoré 

nás má chrániť hlavne pred bolesťou hrdla, udelil pán farár hromadne po omši. Obetaví 

miništranti obdrali poďakovanie od sestier Matky Terezy (Misionárky lásky v Bratislave) za 

obetné dary s Betlehemského svetla.  

Február 2009 – do nášho kostola pribudol nádherný obraz Božieho Milosrdenstva maľovaný 

na plátne. Autorka obrazu je sestra ILLUMINATA KLAUDIA KRAPKOVÁ z Dechtíc, 

narodená 28.5.1931.  

25. február popolcovou stredou ukončil zábavy a fašiangové obdobie. Sypanie posvätného 

popola udelil d. p. Vaško, prekvapila veľká účasť. Pôstne obdobie je nielen výzvou k pôstu 

jedlom, ale ako zdôraznil pán farár aj skutkami, správaním, odriekaním si a pod. O mesiac 25.3. 

bol sviatok Zvestovania Pána. To už sa blížilo veľkonočné obdobie. Prvé trojdnie 9. – 11.4. od 

„Zeleného štvrtku“ sme slávili s d. p. Vaškom. Naše speváčky Vlčkovanky spolu s F. Širokým 

a M. Trnkom priblížili spevom Pašií na „Veľký piatok“ obrady ukrižovania Ježiša. Pekné 

počasie pridalo slávnostnému Vzkrieseniu s procesiou na „Bielu sobotu.“ 

2. mája bola slávnostná birmovka 54 detí v Križovanoch. Sviatosť birmovania udelil J. E. 

biskup Dominik Tóth. Tradičná zbierka „Dobrý pastier“ bola 3.5. s výsledkom 322,55 €.  



Prvé sväté prijímanie 24.5. prijalo 7 detí (1 chlapec a 6 dievčat, z nich jedna druháčka). Po prvý 

raz boli všetky deti oblečené v rovnošate, v jednotných bielych rúchach ešte viac vynikla ich 

čistota.  

Do prípravy sa zapojili všetky mamičky. Všetky deti niesli obetné dary. O spevy sa pričinil 

mládežnícky spevokol z Modranky. Pôsobivá bola úprava pred obetným stolom – rybky 

s menami detí so sieťou v loďke, boli výstižným symbolom. Ďakovné slová patrili p. farárovi, 

Mgr. J. Horváthovej – katechétke a A. Králikovej za prípravu.  

 

Významná udalosť roka 

Po 20. rokoch pôsobenia v úrade uvoľnil pápež Benedikt XVI. dňa 18.4. z funkcie trnavského 

arcibiskupa Jána Sokola. J. E. Mons. Ján Sokol dovŕšil rok 75 rokov a podľa kákonického práva 

požiadal pápeža o uvoľnenie z úradu. Posledná veľkonočná nedeľa 31.5. bola nedeľou Zoslania 

Ducha Svätého. Bola zároveň poslednou nedeľou arcib. J. Sokola, pri tej príležitosti bol čítaný 

pastiersky list s poďakovaním za podporu veriacich počas jeho pôsobenia v arcibiskupskom 

úrade. Novým trnavským arcibiskupom sa stal redemptorista J. E. Mons. Róbert Bezák, CSsR. 

Pochádza z Handlovej, naposledy spravoval farnosť v Radvani a pôsobil aj na Trnavskej 

Univerzite. Konsekrácia – vysviacka nového arcibiskupa Róberta Bezáka sa konala 6. júna 

2009 v kostole Jána Krstiteľa v Trnave.  

„VERNOSŤ BOHU, VERNOSŤ KŇAZOM“ tento citát sprevádzal ROK KŇAZOV, ktorý 

vyhlásil 19. júna 2009 na sviatok Najsvätejšieho Srdca Ježišovho Svätý Otec Benedikt XVI. 

Potrvá do 18.6.2010.  

V tomto Duchu sa niesla aj Novéna k Trnavskej Panne Márii v novembri.  

27.9. putovali naši farníci do Brna za Sv. Otcom Benediktom XVI. (Križovany a 7 žien 

z Vlčkoviec).  

Termín blížiacich sa volieb do EU Parlamentu a morálnu povinnosť zúčastniť sa pripomenul aj 

p. farár. Poďakoval za príspevok Spolku sv. ruženca 400 € na zakúpenie oblečenia pre 

prvoprijímajúce deti a ornád pre kňaza. Na kresťanské masmédiá sme prispeli sumou 246,43 €. 

11. júna sme obetavo pripravovali oltáre k procesii na Božie Telo. Blížila sa búrka, sprievod 

bol zrušený. Nakoniec sa po slabom daždi vyčasilo, no oslava sa konala iba v kostole s d. p. 

Vaškom. Zbierkou „Halier Sv. Petra“ sme obetovali 150 €.  

V roku kňazov sme si uctili a modlili sa za kňazov, ktorí pôsobili v našej farnosti. Asi najdlhšie 

pôsobiacim kňazom u nás bol Kovascy Camillo r. – k. farár, neskôr dekan.  

Reprezentačný lexikón Slovenska a Podkarpatskej Rusi (vyd. Akadémia vied 1936) uviedol 

o ňom tieto údaje: „Narodil sa 19.2.1881 v Senici, gymnázium vyštudoval v Trnave, teológiu 

v Ostrihome. Pôsobil ako katechéta v Budapešti, kaplán v Suchej, v Šali, vo Švajnbachu 

a Šarfii. Nakoniec v Kerestúre, kde založil aj Potravné družstvo.“ Údaje poskytla p. Jana 

Dobrovodská. V Kronike starého Farkašína uvádza F. Štefunko, že C. Kovácsy prišiel do 

Kerestúra z Čataja a prejavil veľkú starostlivosť o obidva kostoly, neskôr boli počas jeho 

pôsobenia postavené v obidvoch obciach nové. Kto kedy zistí, čo dal napísať do pamätných 

listín, ktoré dal omurovať do základov, vraj ich nedal nikomu prečítať. Pán dekan Kovácsy 

zomrel v Pezinku 24.10.1965.  



15. august bol sviatočným dňom Nanebovzatia Panny Márie. 15. september bol štátny sviatok 

k úcte a oslave patrónky Slovenska Sedembolestnej Panny Márie. Pekné počasie priviedlo 

pútnikov k bazilike do Šaštína. Patrónka Slovenska Matka bolestná oroduj za nás!  

Slávnostná omša s krstom dvoch detí bola 30.8. Boli to dve pekné dievčence Terézia Trnková 

a Zdenka Krajčovičová. 13.9. sa na svojom krste usmievala malá Simonka Balážová. 18.10. 

rozšírili krstom naše spoločenstvo Adam Falath a Izabela Šuranová. „Z dieťaťa ľudského stalo 

sa dieťa Božie,“ zneli slová pána farára.  

Zabudnúť sme nemohli na patrónku nášho kostola Sv. Teréziu z Lisieux, ktorú slávime na naše 

hody 4.10. No a 14.10. uplynulo 75 rokov od vysviacky nášho kostola. Po omši sme na milom 

agapé poďakovali a vychutnali sme jedlá, ktoré sme si priniesli. Na misie sme prispeli 18.10. 

zbierkou (cca 300 €). 24.10. bol daný do prevádzky bezbariérový vchod do kostola. Pomoc 

poskytli Ing. Peter Uhrovič, Jozef Kollár, Vlado Kollár, František Antal.  

Na sviatok Všetkých Svätých bola omša za ctiteľov BSJ. 2.11. na Pamiatku zosnulých, 

vzhľadom na chladné počasie sa nekonala pobožnosť na cintoríne, bola večerná omša v kostole. 

Nedeľa Krista Kráľa 22.11. bola ukončením liturgického roka. O týždeň už boli oltáre bez 

kvetov, zatiaľ čo fialová farba pôsobila smútočne, prvé svetlo adventnej sviece na venci 

prinášalo nádej. Začalo sa predvianočné obdobie. List Otcov biskupov vyzýval k príprave na 

druhý príchod Pána, oproti výzvam supermarketov, ktoré už mesiace lákajú otravnou reklamou 

tovaru. 29.11. bola zbierka na charitu.  

Veľký dar na Mikuláša 6.12.2009 

Na Mikuláša je zvykom obdarovávať. My sme v kostole dostali veľký dar – nový mramorový 

obetný stôl, ambónu, viacúčelový podstavec a nové predsednícke sedadlo pre kňaza a sedenie 

pre miništrantov.  

Bol to veľký zážitok. Pán farár privítal na začiatku omše vikára Pavla Zemku, ThDr. Zdôraznil 

dôležitosť obetného stola, ktorý je sprítomnením Ježiša Krista a jeho obety. Otec vikár 

pozdravil nášho farára p. Škriputu a p. farára Pavla Bachara, ktorý prežíva jeseň života 

v Križovanoch, starostu obce p. Križanoviča, veriacich, tlmočil pozdrav arcib. R. Bezáka. 

Vysvetlil potrebu nového obetného stola, ktorý podľa rozhodnutia 2. Vatikánskeho snemu má 

byť pevný neprenosný. Vyzdvihol snahu nášho d. p. Škriputu, p oďakoval aj za kňazov, ktorí 

tu pôsobili. Obrad svätenia bol slávnostný, nezvyčajne vzácny. K umocneniu slávnosti prispela 

krojovaná skupina pri nesení obetných darov, čítanie liturgie slova bohoslovcami, spev prosieb 

– litánii ku všetkým Svätým a celková atmosféra. Záverečné ďakovné slová pána farára patrili 

rodine Slezákovej, ktorý finančne zabezpečili všetky náklady a pokračovali v diele svojich 

otcov, ďalej prítomnému architektovi p. Trizuliakovi za návrh, ktorý zrealizovala bratislavská 

firma, Obecnému úradu a všetkým, ktorý sa pričinili k tejto udalosti. Otec vikár P. Zemko 

ukončil omšu požehnaním, nezabudol pripomenúť, že vo Farkašíne nie sú ľudia takí, ako je to 

v názve, ale milí veriaci, obetaví.  

Zo 197 omší v roku, bolo 61 na sviatky a nedele.  

Najväčší mariánsky sviatok Nepoškvrnené počatie Panny Márie sme si pripomenuli 8.12. Čas 

sa prehupol do Vianoc. Prvé vianočné dni sme slávili s d. p. Buzalom. Náš pán farár prišiel po 

chorobe 27.12. na sviatok Sv. Rodiny, prečítal list arc. R. Bezáka, zaželal pohodu sviatočných 

dní a Božie požehnanie. Rok sme ukončili 31.12. ďakovnou pobožnosťou. V kostole bolo 6 

krstov, 16 pohrebov a žiaden sobáš.  



SPOLOČENSKÉ ORGANIZÁCIE, KLUB, ZDRUŽENIE 

Klub dôchodcov 

Veľká časť aktivít Klubu dôchodcov bola opísaná v časti kultúra. Všetky domáce kultúrne 

podujatia boli vyplnené programom prevažne našich dôchodcov na čele s predsedkyňou klubu 

a členkou kultúrnej komisie MUDr. Marušiakovou a predsedníčkou kultúrnej komisie M. 

Madarovou. Majka síce má ešte ďaleko k dôchodku, ale svojimi schopnosťami inklinuje a vedie 

Vlčkovanku.  

Pravidelnosťou v klube sa už stali mesačné stretnutia s jubilantmi, na ktorých nie je núdza 

o pesničku, občerstvenie a kúsok reči pri káve. Blahoželanie a kvietok poteší každého jubilanta.  

Obľúbenou akciou sa stala návšteva termálneho kúpaliska. Prvá cesta za kúpaním sa 

uskutočnila už vo februári do Podhájskej a do Veľkého Medera zamieril pohodlný, plne 

obsadený autobus 1. júla a znovu 29. júla. Prialo nám nádherné slnečné počasie, v peknom 

prostredí si každý našiel pohodu, či slnko alebo chládok v tieni stromov a hlavne pobyt v 6. 

bazénoch od termálnej horúcej až po studenú vodu. Atrakciou bol tobogán, ktorý lákal hlavne 

deti. Dalo sa kúpiť výborné a hlavne cenovo dostupné občerstvenie a aj nejaké suveníry. Zájazd 

sa opakoval v decembri.  

Nádherné počasie nám prialo počas týždennej septembrovej rekreácie v Ždiari. Výborné 

ubytovanie v hoteli Magura obklopenom tatranskými štítmi, najbližší Havran a popri ňom 

Vyžla strážili vo dne v noci. Rovnako sme boli spokojní so stravou. V Ždiarskom múzeu sme 

boli svedkami svadby, svadobní rodičia boli naši manželia Gitka a Vojtech Glasoví. Uctili sme 

si pamiatku Sv. Otca Jána Pavla II.  v pamätnej izbe Burgerovcov (zo Serede pochádza p. 

Burger). Izbu zariadili nábytkom zo Sliezskeho domu, kde bol Ján Pavol ubytovaný počas 

pobytu v Tatrách. Pekné jesenné počasie nám doprialo výlety na známe miesta Tatranskú 

Lomnicu, Smokovce, Hrebienok, Štrbské Pleso, Bílikovu chatu, Rainerovu chatu. Obdivovali 

sme pohľad na Skalnaté Pleso, Lomnický Štít takmer denne. Ženy si prišli na svoje na nákupoch 

v Zakopanom a v Novom Targu. Veselo bolo so skupinami z Cabaj – Čápor a z Novej Dediny, 

spev, harmonika aj tanec patrili k oddychu. Príjemné spomienky máme aj na spoločnú cestu 

vlakom, cestu autobusom k poľským susedom, ako aj tatranskou železnicou. Stálo to za tých 

100 €. Bolo nás 23, výborný kolektív.  

Divadlo v Trnave sklamalo 

Zažili sme aj sklamanie, nie v Tatrách ale v Trnave. 12. decembra sme sa tešili na divadelné 

predstavenie v Trnave. „Tajomstvo Gréty Garbo“ v hlavných úlohách Dušan Jamrich, Anna 

Javorková, sľubovalo pekný zážitok. Prekvapilo nás náhradné predstavenie „Všetko 

o mužoch.“ Silné reči známeho umelca Petra Kočiša a jeho dvoch kolegov však uši dôchodcov 

nezniesli, preto sme v polovici predstavenia sklamaní odišli. Ešte že bol len symbolický 

poplatok 1 €.  

Minúta ticha našim členkám  

27.12. sa konala členská schôdza KD. Príjemne upravené prostredie v kinosále, bohaté 

pohostenie a celková pohoda, prispeli k vianočnej pohode. Symbolickou minútou ticha sme si 

uctili pamiatku našich členiek Danky Šulecovej a Anny Bublávekovej, s ktorými sme sa 

v tomto roku navždy rozlúčili.  

  



Členská schôdza a vianočná pohoda 

Aktívnu činnosť klubu a speváckej skupiny Vlčkovanka ocenil starosta obce. V diskusii bol 

daný návrh na zvýšenie členského príspevku, ktorý bol schválený vo výške 3 € na rok 2010. po 

blahoželaní jubilantom pokračovalo voľné posedenie, a tým aj príjemné ukončenie roku 2009.  

ZO Slovenského zväzu záhradkárov 

Naďalej aktívnou organizáciou v obci boli naši záhradkári. Výbor pod vedením Ing. Petra 

Uhroviča pokračoval v zaužívaných aktivitách. Okrem šiestich členských schôdzí hodnotili 

svoju činnosť na Výročnej členskej schôdzi, na ktorú bolo pozvaných 46 členov a dvaja hostia.  

Do povedomia v širokom okolí sa dostala Degustácia vín. Tento rok 5. marca sa uskutočnil už 

37. ročník. Degustácia mala vysokú úroveň. Hodnotilo sa 100 bodovým systémom. Všetci 

výrobcovia dostali vyhodnotenie a za ocenenie vín zlatými a striebornými medailami diplomy. 

Priestory a finančnú pomoc poskytol OcÚ Vlčkovce.  

Degustácia vín 37. ročník, 130 vzoriek, z toho 101 bielych a 29 červených vín. Komisia udelila 

13 zlatých, 42 strieborných, 62 bronzových medailí, 12 vzoriek bolo bez ocenenia. Šampiónom 

bielych vín bol Devín Ing. Františka Malovca 2008 NZ zo Zavara. Šampiónom červených vín 

bol Alibernet 2008 kabinetné z vinárstva Blaho Zeleneč. Účasť: Vlčkovce, Križovany nad 

Dudváhom, Majcichov, Dolné Orešany, Suchá nad Parnou, Jablonec, Biely Kostol, Horné 

Orešany, Pác, Svätý Jur, Vinohrady nad Váhom, Zeleneč.  

Členovia našej ZO: František Smák, Ing. Ján Krajčovič, Viliam Ginga, Filip Uhrovič sa 

zúčastnili degustácie vín v Majcichove, Abraháme, Trnave, Križovanoch nad Dudváhom, 

Zavare, Zelenči a Cíferi.  

Na Okresnej výstave ovocia a zeleniny sa zúčastnili J. Kucman a P. Hanus. 

Tradičná Výstava ovocia a zeleniny, kvetov a kaktusov, spojená s výstavou poľovných trofejí, 

sa uskutočnila 27.9. v sále OcÚ. K obohateniu prispeli ukážky spojené s prípravou kvasenej 

kapusty. Nápady MUDr. Marušiakovej a členov KD sa trafili správne, veď bola kapustová 

sezóna. Našli sa tu starodávne, takmer 100 ročné kapustové nože, aj nové v malom prevedení, 

ale aj kovové s rúčkou na uľahčenie krájania. Nechýbal ani slovný doprovod s vysvetlením 

napríklad známeho porekadla „chodí ako kapustné nože“ a všetko čo treba ku kvaseniu dobrej 

kapusty. Účasťou a výtvarnými prácami prispeli aj žiaci ZŠ a MŠ. Nakoniec vystavené ovocie 

putovalo do ich školskej jedálne, za čo sa odvďačili ďakovným listom. 180 exponátov, 205 

návštevníkov.  

Výbor ZO aktuálne oboznamoval členov a občanov o ochrane ovocných drevín a zeleniny 

cestou miestneho rozhlasu a na výveske pred OcÚ. Pre členov zabezpečili Poradcu záhradkára, 

Kalendár ochrany ovocných drevín a Chemickú ochranu rastlín.  

Školenia funkcionárov sa zúčastnil Jaroslav Kocmál, získané poznatky sprostredkoval na 

členskej schôdzi. Členovia mali možnosť zúčastniť sa prednášok, ktoré poriadal OV SZZ 

Trnava. Sponzorsky podporil ZO p. Rudolf Križanovič. Vyvrcholením aktívnej činnosti bola 

rozlúčka so starým rokom 18.12. s degustáciou nových vín a pochúťkou opečeného prasiatka.  

Cenu starostu obce za najlepšie Vlčkovské biele víno a tiež za najlepšie Vlčkovské červené 

víno získal Ing. Peter Uhrovič za odrodu Cabernet Sauvignon ročník 2008 NH a Sauvignon 

ročník 2008 V2H.  

  



POĽOVNÍCKE ZDRUŽENIE VLČKOVCE – OPOJ  

Poľovnícke združenie evidovalo 22 členov. Výbor sa schádzal podľa potrieb a dôležitosti, 

k riešeniu problémov zasadal celkom osemkrát. Okrem vlastných problémov prejednávali aj 

možnosť účasti na výsadbe vetrolamov v katastri obce Vlčkovce. hlavným zdrojom príjmu do 

pokladne je odchyt zajacov a ten je v súčasnosti slabý, zvažujú organizovanie akcií, z ktorých 

by získali finančné prostriedky.  

Starostlivosť o zver 

Ich dôležitou činnosťou je starostlivosť o zver. Na zimné obdobie zabezpečili dostatočné 

množstvo krmiva a liečiva pre srnčiu zver. Podľa potreby vykonávali formou brigád spoločné 

prikrmovanie.  

Ulovená zver 

V priebehu roka ulovili 26 ks srnčej zveri a 9 ks vykázaných ako úhyn. 151 bažantov, 59 

ulovených a 38 ks odchytenej zajačej zveri. Plán lovu zajačej zveri bol 280 ks, takže stav bol 

nevyhovujúci.  

Ulovená škodná zver 

Počty ulovenej škodnej zveri boli 17 ks líška, vrana 13, straka 13, túlavý pes 9, túlavá mačka 

11 ks.  

Produkcia diviny 

Produkcia diviny oproti minulému roku nepatrne klesla. Z revíru zobrali 830 kg diviny, čo je 

0,52 kg/ha.  

Brigádnické hodiny 

V revíre mali 44 krmelcov pre bažantov, 6 krmelcov pre jarabice, 14 soľníkov 18 jasiel a 16 

kazatelnicových posedov. Vlastnili 5 stavačov poľovne upotrebiteľných a 2 brlohárov, z toho 

1 na dohľadávanie srnčej zveri.  

Odpracovali celkom 2 212 brigádnických hodín pri obstarávaní krmiva, úschove a kŕmení. 

Postavili dva posedy a 3 jasle na kŕmenie srnčej zveri. Odmeny pre členov vyplatili po 

odpočítaní 40 hodín, teda nad limit v hodnote 0,33 €/hod. Výplatu chovného za poľovne 

upotrebiteľných psov znížili o 30 %.  

V spolupráci s OcÚ propagovali ochranu prírody v rámci mesiaca poľovníctva.  

LESNÝ URBARIÁT – SPOLOČENSTVO VLČKOVCE 

Podľa vyjadrenia predsedu spoločenstva Urbariátu Ing. Krajčoviča les zatiaľ nie je v prenájme, 

nakoľko Štátne lesy ponúkli nevýhodné ceny. PZ Vlčkovce – Opoj uhrádza každoročne 5 000 

Sk, čo je 167 € spoločenstvu Urbariát za lov zveri. Sú to zatiaľ jediné finančné prostriedky 

spoločenstva.  

ZO CHOVU POŠTOVÝCH HOLUBOV OPOJ 

Ako už bolo uvedené v zápise v roku 2007, ZO eviduje aj našich úspešných chovateľov. 

Dopĺňame aj úspechy v roku 2008, nakoľko pre chorobu predsedu ZO Štefana Repiského boli 

výsledky dodané súčasne s rokom 2009. úspechy dosiahli chovatelia z Opoja, Vlčkoviec 

a Voderád – odtiaľ bol v roku 2008 prijatý za člena veľmi úspešný chovateľ Miloš Kučera. 

S ním prišli aj ďalšie víťazstvá.  



V roku 2008 majstrom ZO CHPH Miloš Kučera v chove starých aj mladých holubov. Poradie 

úspechov v rámci klubu – starých holubov: 1. miesto Kučera Miloš, 2. miesto Blažek Ladislav, 

3. miesto Blažek Miroslav z Opoja. Mladých holubov: 1. miesto Kučera Miloš, 2. miesto 

Blažek Ladislav, 3 miesto Antal Alojz z Vlčkoviec.  

Na počesť úmrtia chovateľa Vojtecha Šipku, lietajú jeden pretek v sezóne ocenený putovným 

pohárom IN MEMORIAM. V roku 2009 sa Miloš Kučera zúčastnil testovania mladých 

poštových holubov v Testovacom centre Prezídia SZ CHPH v Dolných Krškanoch. Za 1. 

miesto dostal OSOBNÝ AUTOMOBIL. Poradie úspechov v rámci klubu v roku 2009 – starých 

holubov: 1. miesto Kučera Miloš, 2. miesto Repiský Štefan z Vlčkoviec, 3. miesto Kohút Peter. 

Mladých holubov: 1. miesto Kohút Peter z Opoja, 2. miesto Repiský Štefan, 3. miesto Kučera 

Miloš.  

V rámci Slovenska v roku 2009 sa Štefan Repiský – náš chovateľ umiestnil na 55. mieste 

v super dlhých tratiach, čo je chvályhodné ako jediný z Trnavskej oblasti. Blahoželáme! 

MO SZ ZDRAVOTNE POSTIHNUTÝCH 

Organizácia eviduje 20 členov, pre nízky počet členov spolupracujú so ZO SZZP v Seredi 

a v Trnave. Zúčastňovali sa spoločných akcií. 8 členov sa zúčastnilo na Športových hrách 

(kolky, šach, karty, dáma, zásah na terč), ďalej na Katarínskom posedení, 6 členov absolvovalo 

kúpeľnú liečbu alebo rehabilitačný pobyt – manželia Cabanoví, Belákoví, Repiská Mária 

a Ľubica, na ktoré poskytol OcÚ príspevok 20 €. Divadelné predstavenie Niekto to rád 

Slovenské, Dokonalá svadba, Fidlikant na streche a vystúpenia krasokorčuliara Pľuščenka 

navštívilo spolu 11 členov.  

Vianočné posedenie im spríjemnili deti ZŠ. Zúčastnil sa aj člen vedenia zo Serede p. Šúry 

a starosta obce p. Križanovič. Členom boli odovzdané balíčky a podané občerstvenie. 

Príspevok OcÚ 236 € bol čerpaný na kultúrnu činnosť, rehabilitačné pobyty a občerstvenie.  

V stredisku SZZP v Seredi boli poskytované každú stredu masážne prístroje a pomôcky, ktoré 

uľahčujú život, poradenská služba, základy práce s počítačom. Zdarma poskytli vozíky, barle.  

MO COOP JEDNOTA SPOTREBNÉ DRUŽSTVO 

Spolupracovala s MO SZZP, vedie Ing. Cabanová. V roku 2009 sa zvýšil členský podiel zo 400 

Sk na 500 Sk, čo je 16,60 €. Dvaja členovia odstúpili, zostalo 16, z toho 5 nad 60. rokov. 

Vydané boli členské návratky 5 € a dividenda 3,33 €. Pri nákupe bola poskytovaná zľava 2 % 

z nákupu. Majetkové podiely členov sú v rozpätí 102,80 až 429,53 €. Na výročnej schôdzi 

v marci obdržali balíčky sladkostí. Osláv Medzinárodného družstevného dňa sa zúčastnilo 8 

členov, Ing. Cabanová bola na zhromaždení delegátov. COOP Jednota v Trnave vlastní 67 

predajní prevádzok, 1 pekársku výrobu a 74 objektov v prenájme.  

ŠPORT 

TJ DRUŽSTEVNÍK VLČKOVCE 

Výbor TJ Družstevník Vlčkovce pracoval v nezmenenej zostave. Členovia výboru sa starali 

o zabezpečenie chodu TJ, hlavne o zabezpečenie súťažných zápasov, kultúrnych akcií a údržby 

areálu.  

Na začiatku roka obec ako najväčší sponzor vyčlenila dotáciu na činnosť vo výške 5 311 €, čo 

pokrylo väčšinu nákladov na základnú činnosť TJ v priebehu roka. Po dohode s OcÚ bolo 

daných 10 000 € na opravu a rekonštrukciu budovy šatní a hospodára, hlavne strechy 



a samotných priestorov šatní. Práce previedla firma JMB – Jozef Baňas s Vladimírom 

Kollárom.  

V tomto roku sa výbor rozhodol skrátiť futbalovú dĺžku ihriska na 100 m, čo aj bolo vykonané. 

Polievanie ihriska zabezpečoval Peter Kráľovič, kosenie ihriska obecný úrad. Usporiadateľskú 

činnosť na zápasoch zabezpečoval Jaroslav Jakubech a Štefan Hlavinka.  

V lete usporiadali za finančnej pomoci OcÚ dvojdňovú akciu pre deti, kde prvý deň predviedli 

zásah hasiči a policajti, bola možná jazda na koni a motorkách. Druhý deň bol vyčlenený pre 

rôzne súťaže detí, za ktoré dostávali deti rôzne odmeny. Počas obidvoch dní bol pod patronátom 

Miroslava Škorca volejbalový turnaj. Zároveň bola zabezpečená hudba a občerstvenie.  

Odohrali sa tradičné hodové zápasy starých pánov Vlčkovce a Opoj. Prvý zápas na opojské 

hody vyhrali starí páni z Vlčkoviec v pomere 2:3. druhý zápas na vlčkovské hody vyhrali tiež 

starí páni z Vlčkoviec v pomere 3:1.  

Výsledná tabuľka – Oblastná súťaž sk. A žiaci po 30. kole v sezóne 2008/2009:  

1. Trstín 85 bodov 

2. Vlčkovce 63 bodov 

3. Boleráz 61 bodov 

4. Voderady 57 bodov 

5. Bohdanovce 51 bodov 

6. Biely Kostol 50 bodov 

7. Cífer 48 bodov 

8. Horné Orešany 47 bodov 

9. Dolné Dubové 44 bodov 

10. Brestovany 42 bodov 

11. Dolné Orešany 37 bodov 

12. Malženice 30 bodov 

13. Zvončín 23 bodov 

14. Lovčice 21 bodov 

15. Žlkovce 20 bodov 

16. Bučany 16 bodov 

Mužstvo žiakov 

Vedúcim mužstva žiakov a zároveň aj trénerom bol Daniel Demovič. Po jarnej časti sezóny 

2008/2009 skončilo družstvo žiakov na 2. mieste, a tým postúpilo z Oblastnej súťaže skupiny 

A do Oblastných majstrovstiev skupiny A. Bol to po dlho čase úspech žiackeho futbalu vo 

Vlčkovciach. Z 30. zápasov vyhrali 20, prehrali 7 a remízovali 3 stretnutia. Celkovo získali 63 

bodov a dosiahli skóre 114 gólov, ktoré dali a 54 dostali. Najlepším strelcom bol Marek 

Repiský.  

Cez letnú prípravu na sezónu 2009/2010 absolvovali žiaci turnaj v Križovanoch nad 

Dudváhom, kde skončili na 4. mieste. Za súperov mali žiakov zo Šúroviec, Zavara a Križovian.  

Výsledná tabuľka – Oblastné majstrovstvá dorast po 30. kole sezóna 2008/2009:  

1. Krakovany  73 bodov 

2. Kátlovce 71 bodov 

3. Smolenice 69 bodov 



4. Modranka 54 bodov 

5. Suchá nad Parnou 50 bodov 

6. Slávia Trnava 47 bodov 

7. Zeleneč 45 bodov 

8. FC Hlohovec B 41 bodov 

9. Drahovce 38 bodov 

10. Križovany 37 bodov 

11. Dechtice 37 bodov 

12. Vlčkovce 31 bodov 

13. Siladice 30 bodov 

14. Trakovice 29 bodov 

15. Horné Orešany 22 bodov 

16. Špačince 15 bodov 

Jesennú časť ročníka 2009/2010 žiaci začali s 15-timi hráčmi už vo vyššej súťaži, kde sú už 

silnejší súperi. Po jesennej časti skončili na 14. mieste. Zoznam hráčov: Daniel Demovič, Juraj 

Krasňanský, Tomáš Bočko, Jakub Ševčík, Branislav Hrtánek, Ondrej Repiský, Tomáš Šuran, 

Martin Sabo, Roman Vojčík, Ján Dóka, Patrik Špila, Dušan Malovec, Matej Kocmál, Tomáš 

Bohunický, Martin Ostrožlík.  

Súperi v jesennej časti súťaže 2009/2010 Oblastné majstrovstvá sk. A: Dobrá Voda, 

Hrnčiarovce, Kátlovce, Zeleneč, Smolenice, Modranka, Suchá nad Parnou, Šúrovce, Boleráz, 

Trstín, Dolná Krupá, Dechtice, Ružindol, Zavar, Križovany nad Dudváhom.  

Mužstvo Dorast 

Dorast viedol Štefan Ševčík, tréner Vladimír Kollár. Jarná časť súťaže 2008/2009 skončila nie 

veľmi úspešne, nakoľko hráči mali na lepšie umiestnenie. V novej sezóne 2009/2010 bolo hneď 

na úvode sezóny málo hráčov a odohrali len tri súťažné stretnutia. Po nezáujme hráčov bolo 

dorastenecké mužstvo zo súťaže odhlásené. Hráči Matej Sivák, Martin Dóka, Martin Richtárik, 

Róbert Dano boli daní na hosťovanie mužstva OŠK Križovany nad Dudváhom.  

Výsledná tabuľka – III. trieda sk. A dospelí po 30. kole, sezóna 2008/2009:  

1. Horné Dubové 71 bodov 

2. Dolné Dubové 69 bodov 

3. Dechtice  68 bodov 

4. Dobrá Voda 64 bodov 

5. Naháč 59 bodov 

6. Pavlice 49 bodov 

7. Trstín 49 bodov 

8. Dlhá 46 bodov 

9. Radošovce 42 bodov 

10. Bíňovce 39 bodov 

11. Buková 33 bodov 

12. Dolné Orešany 31 bodov 

13. Slávia Trnava 21 bodov 

14. Borová 17 bodov 

15. Vlčkovce 12 bodov 

16. Slovenská Nová Ves 8 bodov 



Vedúci mužstva mužov bol Vladimír Falath, tréner Vladimír Kollár. V mužstve na jar sezóny 

2008/2009 panovala zlá tréningová a zápasová morálka, o čom svedčí aj umiestnenie v tabuľke 

na 15. predposlednom mieste so ziskom 12 bodov na celú sezónu.  

V lete po dohode s OŠK Križovany sme získali na hosťovanie 6 hráčov a 1 hráča z Opoja TJ. 

Na prestup do Križovian odišiel dorastenec Martin Kubíček. Z Križovian k nám prestúpil Jozef 

Polák za mužov a Martin Sivák za dorastencov. Na hosťovanie do TJ Opoj odišiel Zdenko 

Štefunko.  

Po jesennej časti sezóny 2009/2010 mužstvo obsadilo 11. miesto so ziskom 8 bodov. Súperi 

v súťaži 2009/2010: Dobrá Voda, Radošovce, Dlhá, Trstín, Borová, Pavlice, Dolné Lovčice, 

Naháč, Dolné Orešany, Bíňovce, Buková.  

Aerobik a zumba – novinka tance a cvičenie 

Klaudia Kubovičová, inštruktor aerobiku III. a II. triedy a Zumba inštruktor, od novembra 2009 

držiteľ licencie Oficial Zumba Instruktor, venovala 2-krát v týždni so žiakmi a dievčatami 

z Vlčkoviec a Križovian aerobiku, step aerobiku a body stylingu. V tomto roku sa začali 

venovať zumbe. Pridali sa aj ženy z Opoja, Majcichova, Brestovian, Bučian, Bohdanoviec aj 

z Trnavy, stretáva sa ich viac ako 30. hodiny sú veľmi zábavné. Učia sa kroky tancov ako napr. 

mereque, chacha, salsa, regeton, kumbia, guebradita, flamengo a iné. Zumba je fitnes hodina, 

inšpirovaná práve týmito druhmi latinsko-americkej a kubánskej hudby. Stále pribúdajú nové 

tváre, ženy sú stále usmiate, chcú vedieť stále viac.  

Zumba je pre všetky ženy – staré, mladé, chudé, bucľaté, ohybné aj neohybné. Maximalizuje 

výdaj kalórií, spaľovanie tukov a posilnenie svalov.  Zameriava sa na svalové partie – zadok, 

nohy, ruky, brucho a najdôležitejšie srdce. Vznikla improvizáciou tanečníka Alberto „Beto“ 

Perez z juhu Kolumbie, keď si na hodinu tanca zabudol tradičnú hudbu na aerobik.  

Rehabilitačné cvičenie žien  

Využívali ženy v záujme upevnenia zdravia pod odborným vedením MUDr. Dariny 

Marušiakovej. Zameriavali sa na cvičebné jednotky pre dolné končatiny, cervikodrachiálny 

syndróm a lumboischiadický syndróm. Využívali CD nahrávku cvičení, cvičenia s fitloptami. 

Na skvalitnenie podmienok boli zakúpené karimatky.  

Mládežníci – muži individuálne pokračovali v posilňovaní.  

POČASIE – UDALOSTI  

N prvé novoročné stretnutia po silvestrovskej noci sme sa doslova došmýkali. Čoskoro sa 

prihlásila trojkráľová zima, v dňocch 3. a 4. januára sa pekne rozsnežilo no a na „Tri Krále zima 

stále“ potvrdilo, tento raz poriadne, 9.1. o 8.00 hod. bolo ešte -11˚C. O dva dni nám zima 

dopriala nádherný pohľad na inoväťou ozdobené stromy, ploty, sneh sa držal, bola pekná biela 

zima. Počasie však zareagovalo na plynovú krízu oteplením na 5 ˚C, ďaší deň 10 ˚C. Slnečný, 

takmer jarný bol 24. január s teplotou 17 ˚C. O tri dni sa znovu ochladilo, vietor, dážď aj sneh. 

Snežilo aj na prelome mesiacov. Čo január zameškal, to február dobiehal. 10.2. sa sneh doslova 

sypal, no o dva dni už zmizol, ale zima a vietor zostali. Od 16.2. znovu sneh a tak aj v dňoch 

21. až 24. februára.  

Nepríjemným prekvapením bola Plynová kríza v januári, obmedzenie dodávky plynu z Ruska 

do Európy zastihlo aj nás. Dôvodom boli Rusko-Ukrajinské spory o plyn. Kríza bola zažehnaná 

19.1., plyn bol k nám dodávaný cez ČR a bola aj uzavretá dohoda medzi Ukrajinou a Ruskom. 

Pomáhalo aj počasie.  



Štátny smútok 21. február sa zapísal tragickou udalosťou. Pri havárii autobusu s vlakom na 

železničnom priecestí v Polomke zahynulo 12 lyžiarov z Bánoviec nad Bebravou.  

Marec sa hlásil oteplením do 11 ˚C, sneh sa stratil ale striedali sa postupne upršané a sem tam 

aj pekné slnečné dni. Silná búrka bola 17.3. večer, vetrisko a dážď aj na ďalší deň. Prvý jarný 

deň pripadol na 20.3. (výnimočne nie 21.3.) ale počasie tomu nenasvedčovalo. Napriek teplte 

10 ˚C, silný vietor pripravil nepríjemné chladné dni 23. až 25.3., v noci mráz -3 ˚C.  

Apríl sa ozval netypicky – nádhernými slnečnými dňami. 6.4. vyskočila ortuť na 23 ˚C, už 

dávno nebolo tak nádherne na Veľkú noc (9. – 13.4.). V záhradkách sa sadilo už pred Veľkou 

nocou, ale chýbala vlaha. Zmena nastala 17.4., zamračilo sa, prišla búrka, studený front ochladil 

ovzdušie na 11 ̊ C. Keďže bolo Rudolfa, nasledovala „Rudolfínska jar.“ Apríl sa s bláznivosťou 

pozabudol, teploty boli 20 až 23 ˚C, ohlásené dažďové prehánky nás obchádzali, bolo veľmi 

sucho. Aj posledný deň sa počasie udržalo aby sa postavil máj, večer už bol chladnejší.  

Práve na veľkonočné sviatky postihlo Taliansko silné zemetrasenie, ktoré si vyžiadalo do 300 

obetí. Centrum bolo v Aqvile, iba 90 km od Ríma.  

Novinku zaviedli SAD Nitra, Dunajská Streda aj Trnava, výhodné cestovanie v autobusoch na 

čipové karty. Je pohodlnejšie a lacnejšie cca o 10 %, ale s rozdielmi v závislosti od SAD.  

Ako skákalo počasie, tak aj udalosti v prírode a živote ľudí. Po búrke a ochladení 29.5. vypukol 

požiar v Cukope a v kotolni.  

Zmrzláni tento rok boli bez mrazov. Teplé dni v máji urýchlili vegetáciu. V predstihu o 10 dní 

dozrievali ríbezle, egreše a čerešne.  

Naplnila sa pranostika Medarda, z čoho nemali radosť poľnohospodári – oneskorila sa žatva 

a prekvitala burina.  

Regionálne noviny Trnavsko z 24.7. uverejnili článok „V kraji vyčíňala veterná smršť.“ 

Citujem: „Víchrica, ktorá prešla naším krajom v noci zo štvrtka 23. na piatok 24.7. zanechala 

za sebou množstvo stôp...“ v dôsledku veternej smršte boli neprejazdné niektoré cesty, 

poškodené bolo aj elektrické vedenie. Bez pomoci hasičov sa nezaobišli v Hrnčiarovciach, 

Vlčkovciach, Križovanoch nad Dudváhom.“  

Záplavy nás obišli. Príroda bola štedrá k ovocinárom, dobrá bola úroda jahôd a kôstkovín – 

marhúľ, broskýň a čerešní, ale uhorky dlho neprežili. Žatva sa oneskorila, burina prekvitala. 

August zaznamenal tragédie. Po zásahu elektrickým prúdom zomrel 5.8. náš spoluobčan Milan 

Pikna, pri výkone svojho celoživotného povolania elektrikára. Pripravoval sa na dôchodok, 

nedočkal sa. Neuveriteľná správa zasiahla každého, odišiel nečakane vo veku 61 rokov. O päť 

dní 10.8. v bani Handlová, po výbuchu banských plynov (metán a CO2) zahynulo 9 baníkov 

a 11 záchranárov. Tragédia narušila pripravované oslavy „100 výročia baníctva v Handlovej.“ 

Vyhlásený bol štátny smútok. Spolucítilo celé Slovensko.  

Májoví zmrzláni priniesli ochladenie, ale chvála Bohu bez mrazov. Posledný z nich Bonifác 

14.5. poslal veľmi potrebný, takmer celodenný dážď s ochladením na 12 ˚C večer. V ďalšie dni 

teploty skákali aj na 28 ˚C, po výdatnom daždi a búrke až na 30 ˚C. O týždeň po nočnom daždi 

poklesla ortuť na 17 až 12 ˚C. Ďalšie ochladenie bolo po búrke 29.5.  

8. júna na Medarda bola spara – horúčava do 28 ˚C, ale o dva dni sa prihlásil výdatným 

večerným dažďom a pokračoval. Od 12.6. – 16.6. bol vietor, dážď (18 ˚C), striedali sa dni 

horúce a oblačné s prehánkami. Aj prvý letný deň 21.6. bol oblačný a chladnejší, nasledujúci 



deň bol rekordne studený, vraj nebol taký najmenej 50 rokov, samozrejme s vetrom a dažďom. 

Oneskorený Medard pokračoval 23. – 24.6. boli silné dažde aj lejaky.  

Výdatné daždivé obdobie skončilo 10. júla. Ďalšie júlové dni zotrvávali teploty nad 30 ˚C aj 35 

˚C. V noci 25.7. bola búrka a víchor, v okolitých krajinách záplavy, nás vďaka Bohu obišli 

a nasledovali pekné letné dni. 4. augusta sa po daždi konečne ochladilo, večer bola búrka, 11.8. 

sa spustil dážď na pravé poludnie, aj 13.8. poobede. Horúce dni s teplotou 32 ˚C prerušil dážď 

29.8. a ochladenie na 18 ˚C, riadny skok.  

Prvé septembrové dni boli pekné slnečné 25 ˚C, ale večery už signalizovali blížiacu sa jeseň. 

Pokračovalo krásne babie leto, s teplotami až do 30 ̊ C. Astronomická jeseň začala 22.9. o 23.15 

hod. Začiatkom októbra bola zaznamenaná najnižšia hodnota atmosférického tlaku na celej 

zemeguli 87,0 kPa oproti normálnej hodnote 101 kPa (P. Jurčovič). Ďalší údaj meteorológa bol 

zo 7. októbra, vraj to bol najteplejší 7. október za čias meteorológie, bola nameraná teplota 27 

˚C o 14.00 hod., ráno 11 ˚C až 15 ˚C. Bol to posledný deň babieho leta. Do týchto pekných dní 

zapadli aj naše hody.  

Teplá jeseň, slnečné dni priali tento raz našim vinohradníkom, snáď budú aj rekordy vo vínku. 

Nasledovali upršané, chladné, zamračené dni. Silná víchrica bola 13. – 15.10., teplota už len 4 

˚C. V nedeľu 18. októbra neuveriteľne hodinu po Slnku prišla prehánka s krúpami. 25. októbra 

bola znovu slnečná nedeľa, ale náladu nám narušila zmena času, jesenné večery sa tým o hodinu 

predĺžili.  

Deň pred sviatkom Všetkých svätých 31.10. ako to už býva ranný mráz urobil svoje. Kvety na 

upravených hroboch zmenili farbu, večer sa spustila hmla, nepríjemné chladné dušičkové dni 

pridávali k smutnej atmosfére.  

Prvé snehové vločky sa objavili 3. novembra, nasledovali chladné dni, ale aj s dažďom. 10.11. 

zmokol aj Martin, na bielom koni neprišiel. Podľa meteorológov bol vraj november 

nadpriemerne teplý, aj keď rána boli chladnejšie, boli aj slnečné dni.  

Nádherne slnečno bolo napr. v nedeľu 15.11., rekord prekonala aj Katarína s teplotou 16 ˚C, 

bolo slnečno ako na jar. Prvý december bol daždivý, celodenná hmla bola 3.12., mráz vybielil 

trávniky, teplota pod nulou. Nesplnila sa pranostika „Svätá Barbora, ťahá sane do dvora (4.12.)“ 

Nepríjemne chladné dni boli po Mikulášovi aj s dažďom. Až 10.12. bolo nádherne, slnečno 15 

˚C, ale potom dni s celodenným mrazom -3 ˚C. Sneh napadol večer 16.12., pekne bielo bolo 

19.12., podvečer 20.12. bolo -15 ˚C, mohli byť už Vianoce.  

Samozrejme deň pred Štedrým dňom zamračené, dážď kazil vianočnú idylu. 29. decembra 

večer snežilo, vyzeralo to na biely záver roka, ale postupne zmizol, spustila sa hmla, 4 ˚C, akosi 

aj polnočných výstrelov bolo pomenej. Rok bol pestrý počasím aj udalosťami, vďaka, že sme 

ho prežili v pokoji!  

ZO SPOMIENOK NAŠEJ NAJSTARŠEJ OBČIANKY 

Rok 2009 prežila naša najstaršia spoluobčianka pani Mária Šturdíková, i keď so zdravotnými 

problémami, ale ako sa u nás zvykne hovoriť, ešte „čiperná.“ Dňa 4. októbra 2009 oslávila 

vzácne 95. narodeniny. Pri tejto príležitosti si zaspomínala na prežitý život.  

„Narodila som sa v roku 1914. Pochádzam zo 6 súrodencov. Keď som mala 6 rokov, zomrela 

nám matka, najmladší brat mal vtedy dva roky. Po čase sa otec druhý raz oženil a priviedol do 

rodiny druhú ženu, pri ktorej sme si ako deti veľmi vytrpeli. Pribudli ešte ďalšie 3 deti, takže 



boli deti „tvoje“ a „naše.“ Po skončení školy v našej obci, nastúpila som ako 14 ročná do služby 

v Križovanoch, do rodiny Páleníkových. Pomáhala som okolo kuchyne, gazdiná si ma obľúbila 

aj preto, lebo oni mali troch synov. Po čase som prešla do služby v rodine Bošáskych vo 

Vlčkovciach (svokrovci Ireny Bošáckej). Odtiaľ do rodiny Augustínovej (Irmy Hilkovej). Na 

tú službu spomínam veľmi dobre, boli to ľudia, ktorí si vedeli prácu vážiť, gazda vedeli poradiť 

a pomôcť. Zažila som tam veľa veselých príhod. Keď bola žatva, ukončenie bolo vždy veselé. 

Tancovalo sa u „Mamušky“ (Bošáckej – Augusínovej) na dvore. Pozametalo sa kolo, 

popolievalo, aby sa pri tanci neprášilo. Spomínam si aj na smutné chvíle. V jeden deň prišiel 

gazda pán Augustín z Trnavy na bicykli. Bolo to v lete, bolo teplo a išiel ešte na roľu za 

chlapmi. Ktorýsi chlap ich zbadal a hneď vedel, že im nie je dobre, tak sa vybral oproti. Gazda 

sa ešte spýtal ako im ide robota, odpadol a priamo na poli zomrel. Život v rodine gazdu sa 

potom zmenil od základu a aj život ľudí, ktorí tam pracovali. Chodila som do tejto rodiny 

vypomáhať aj keď som bola vydatá. Vydala som sa v roku 1938. Manžel bol vdovec s jedným 

dieťaťom synom Jožkom. Manželka mu zomrela pri pôrode. Začali sme stavať dom, v ktorom 

žijem dodnes. Pri stavbe nám ešte vypomohol pán Augustín. Okrem Jožka, ktorého mám 

dodnes ako vlastného, sme vychovali ešte tri dcéry. Po vojne a združstevňovaní sme vstúpili do 

družstva aj s pár roľníkmi, čo sme mali. Do roku 1961 sme ešte chovali kravu, hydinu, ošípané. 

14.1.1966 manžel zomrel, zostali ešte neplnoleté dcéry vo veku 13 a 16 rokov. Život sa so mnou 

nemaznal ani vtedy, robila som aj dve roboty. Cez deň na družstevných rolách a po večeroch 

som ešte upratovala kancelárie.“  

„Svojim deťom sa vždy snažila byť oporou, pomáhať a poradiť, ako hovorí aj najmladšia dcéra, 

s ktorou spolu žijú v jednej domácnosti. Tvrdú ranu však dostala, keď vo veku 57 rokov 

zomrela najstaršia dcéra Terka. Bol to najťažší životný údel. O životných cestách a chorobách, 

ktoré prekonala, vždy hovorí, že Pán Boh drží nad ňou ochrannú ruku, a tak sa z nich aspoň 

čiastočne dostala.“  

Jej cesta aj teraz vo vysokom veku, i keď s oporou, vždy vedie do blízkeho kostola, kde popri 

svojej rodine nachádza silu a útechu. Želáme Vám, milá teta Šturdíková, aby ďalšie stránky 

Vášho životného románu boli naplnené už len radostnými a pokojnými zážitkami!  

Na písanie kroniky za rok 2009 boli použité pomôcky: 

Zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva vo Vlčkovciach. 

Správy miestneho rozhlasu.  

Vyhodnotenie činnosti hnutí, organizácií, klubov, spolkov, ZŠ s MŠ Vlčkovce. 

Regionálne spravodajstvo inzertné týždenníky TRNAVSKO, TRNAVSKÝ HLAS, Regionál.  

Propagačný materiál Národnej banky Slovenska.  

Rozhovor s občanmi.  

Vlastné pozorovanie.  

Správy okrskovej volebnej komisie o výsledku volieb v obci.  

 

Kronikársky záznam obce Vlčkovce za rok 2009 bol prerokovaný v Obecnej rade vo 

Vlčkovciach, ktorá ho dňa 13. apríla 2010 schválila.    


